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Správy  
  1. 3. 2024, 7:00, Relácia: Rádio Košice, Stanica: Rádio Košice, Vydavateľ: MARK MEDIA s. r. o., Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa

Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

[strojový prepis] …Jedným z cieľov univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach je výchova nových absolventov, ktorí sa dokážu
uplatniť na trhu práce doma aj v zahraničí. Do vyučovacieho procesu by sa preto mali zavádzať moderné technológie, simulátorové a
virtuálne metódy či umelá inteligencia.…
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Košická nemocnica sa môže pýšiť novým endoskopickým pracoviskom so špičkovou technikou (FOTO)  
  1. 3. 2024, 8:00, Zdroj: kosicednes.sk , Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
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Endoskopické pracovisko II. internej kliniky UNLP a Lekárskej fakulty UPJŠ Košice prešlo rozsiahlou modernizáciou a rekonštrukciou.
Nadregionálne pracovisko tak môže zabezpečovať komplexnú diagnostickú a terapeutickú gastrointestinálnu endoskopiu pre pacientov z
celého východného Slovenska. Vďaka špičkovej zdravotníckej technike a moderným prístrojom prináša najnovšie pokročilé vyšetrenia a
inovatívne medicínske zákroky v prospech pacientov.

Zdroj: META/Zuzana Dolinková

Na jeho slávnostnom otvorení sa vo štvrtok (29. 2.) zúčastnila aj ministerka zdravotníctva SR Zuzana Dolinková. „Medicínu robíme na
Slovensku skutočne na špičkovej úrovni, so špičkovými odborníkmi, lekármi, sestrami, ošetrovateľmi. O to viac ma teší, že postupne
tomu prispôsobujeme aj priestory našich nemocníc vrátane materiálno technického vybavenia jednotlivých oddelení. To, že sa odteraz
budete môcť vyšetriť na Endoskopickom pracovisku UNLP v Košiciach pacientov najmodernejšími prístrojmi , ktoré umožnia včas zachytiť
zhubné nádory , je pre pacienta oveľa lepšie. Liečba bude omnoho jednoduchšia a určite aj menej nákladná pre nemocnicu,“ uviedla
ministerka.

NAPÍSALI SME: REFORMA NEMOCNÍC pokračuje, Dolinková pripravuje ďalšiu dôležitú vyhlášku

Význam pracoviska pre obyvateľov celého východoslovenského regiónu vyzdvihol aj riaditeľ UNLP Košice. „Rýchla a komplexná
dostupnosť endoskopie na centralizovanom pracovisku zvýši záchyt včasných štádií ochorení gastrointestinálneho traktu a pomôže
predísť potenciálnym onkologickým ochoreniam . Vďaka moderným technológiám sa zníži potreba operačných výkonov a zlepší sa
kvalita života pacientov,“ uviedol MUDr. Ľuboslav Beňa, PhD., MPH.

Celková investícia bola takmer 1,2 milióna €, z kapitálových výdavkov bol financovaný nákup modernej techniky za približne milión eur.
Nemocnica zabezpečila rekonštrukciu a celkovú modernizáciu ambulancií a priestorov.

Galéria

+ 8

Rozšírili kapacity

Pracovisko sa po rekonštrukcii rozšírilo o novú endoskopickú sálu. Všetky tri vrátane najnovšej sa nachádzajú v kompletne
zmodernizovaných priestoroch pracoviska na 3. poschodí. „Počas komplexnej rekonštrukcie traktu sa zreorganizovalo rozmiestnenie
jednotlivých miestností, s dôrazom na racionalizáciu práce a na bezpečnosť. Miestnosti určené pre aplikáciu infúznej terapie a biologickej
liečby a jednotlivé ambulancie sú usporiadané tak, aby bol zabezpečený komfort pre pacientov, aj pre personál, ktorý sa o nich stará,“
vysvetľuje zástupkyňa prednostu II. internej kliniky doc. MUDr. Sylvia Dražilová, PhD.

Najmodernejšia zdravotnícka technika

Najmodernejšou generáciou prístrojov je vybavené Pracovisko intervenčnej endoskopickej rádiológie (PIER). Kompletná zostava s
lineárnym EUS gastroskopom a USG je pripojiteľná k ERCP zostave, čo umožnilo rozšíriť poskytované zákroky o najnovšie metódy ,
ktoré sa v rámci východoslovenského regiónu doposiaľ nevykonávali.

„K etablovanej ERCP metóde sme pripojili endosonografiu, čo je kombinácia endoskopie a ultrazvukového vyšetrenia , je to nová
metóda. Ide o celosvetový trend konceptu ERCP/EUS, ktorý umožňuje dostupnosť oboch vyšetrení naraz na jednom mieste. Lekár sa
podľa zdravotného stavu pacienta priamo počas vyšetrenia rozhodne, ktorú metódu použije. Eventuálne aj obidve naraz,“ dodáva doc.
Dražilová.

MOHLO BY VÁS ZAUJÍMAŤ: Detská fakultná nemocnica zaobstarala novú miestnosť. Ocenia ju hlavne rodiny s deťmi

„Umožňuje nám pacienta rýchlo a veľmi presne diagnostikovať . Celý proces vieme dokončiť skôr a včas, aby sme predišli zhoršeniu jeho
zdravotného stavu. A do tretice, pacient nemusí vďaka presnému vyšetreniu podstupovať zbytočný chirurgický zákrok, pretože vieme
jeho zdravotný stav riešiť počas vyšetrenia aj priamo drenážou,“ vysvetľuje doc. MUDr. Eduard Veselíny, PhD., vedúci Endoskopického
pracoviska II. internej kliniky.

Zdroj: META/Zuzana Dolinková

Moderné metódy vyšetrenia pečene

Dôležitým moderným vybavením pracoviska je aj USG vyššej generácie na vyšetrenie brušnej dutiny, ciev s SW elastografiou a 
tranzietná elastografia pečene na meranie množstva tuku a stupňa väzivovatenia v pečeni. II. interná klinika Univerzitnej nemocnice L.
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Pasteura Košice a UPJŠ LF poskytuje komplexnú liečebno-preventívnu starostlivosť v rámci internej medicíny s dôrazom na
gastroenterológiu a hepatológiu. Jej súčasťou je aj moderné Endoskopické pracovisko.

MOHLO BY VÁS ZAUJÍMAŤ: Aké plány do budúcna má NAJLEPŠIA všeobecná nemocnica na Slovensku?

V spolupráci s intervenčnými rádiológmi zaviedli odborníci kliniky v uplynulom roku nové diagnostické metodiky (transjugulárna biopsia
pečene a meranie portálneho tlaku v zaklínení (HVPG)) a terapeutické výkony (transjugulárny intrahepatálny portosystémový stent
(TIPS), perkutánna transhepatálna cholangiografia a drenáž (PTC/PTD)) s perspektívou rozvoja programu transplantácii pečene.
Novinkou sú aj multiodborové stretnutia odborníkov venované komplexnému manažmentu pacientov s ložiskovými procesmi v pečeni.

Zdroj: UNLP
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Otvorili sme moderné Endoskopické pracovisko so špičkovou technikou  
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Redakcia

Bude pomáhať pacientom z celého východného Slovenska

Košice, 29. február 2024 – Endoskopické pracovisko II. internej kliniky UNLP a Lekárskej fakulty UPJŠ Košice prešlo rozsiahlou
modernizáciou a rekonštrukciou. Nadregionálne pracovisko tak môže zabezpečovať komplexnú diagnostickú a terapeutickú
gastrointestinálnu endoskopiu pre pacientov z celého východného Slovenska. Vďaka špičkovej zdravotníckej technike a moderným
prístrojom prináša najnovšie pokročilé vyšetrenia a inovatívne medicínske zákroky v prospech pacientov.

Na jeho slávnostnom otvorení sa zúčastnila ministerka zdravotníctva SR Zuzana Dolinková. „Medicínu robíme na Slovensku skutočne na
špičkovej úrovni, so špičkovými odborníkmi, lekármi, sestrami, ošetrovateľmi. O to viac ma teší, že postupne tomu prispôsobujeme aj
priestory našich nemocníc, vrátane materiálno technického vybavenia jednotlivých oddelení. To, že odteraz budete môcť vyšetriť na
Endoskopickom pracovisku UNLP v Košiciach pacientov najmodernejšími prístrojmi, ktoré umožnia včas zachytiť zhubné nádory, je pre
pacienta oveľa lepšie. Liečba bude omnoho jednoduchšia a určite aj menej nákladná pre nemocnicu. Takéto špičkové prístroje, ktoré
postupne zaobstarávame do našich nemocníc, sú benefitom pre pacientov, aj pre samotných zamestnancov,“ uviedla ministerka
zdravotníctva Zuzana Dolinková.

Význam pracoviska pre obyvateľov celého východoslovenského regiónu vyzdvihol aj riaditeľ UNLP Košice. „ Rýchla a komplexná
dostupnosť endoskopie na centralizovanom pracovisku zvýši záchyt včasných štádií ochorení gastrointestinálneho traktu a pomôže
predísť potenciálnym onkologickým ochoreniam. Vďaka moderným technológiám sa zníži potreba operačných výkonov a zlepší sa kvalita
života pacientov. Endoskopia v našej nemocnici sa posúva na úroveň požiadaviek súčasnej medicíny,“ uviedol MUDr. Ľuboslav Beňa,
PhD., MPH.

Moderné pracovisko vzniklo vďaka pomoci Ministerstva zdravotníctva SR

Celková investícia bola takmer 1,2 milióna €, z kapitálových výdavkov bol financovaný nákup modernej techniky za približne milión €.
„Bez tejto podpory by realizácia nášho projektu moderného Endoskopického centra nebola možná. Nemocnica zabezpečila rekonštrukciu
a celkovú modernizáciu ambulancií a priestorov, čo oceňujú naši pacienti a samozrejme aj personál, ktorý pracuje v modernom a
bezpečnom prostredí,“ dodal Ľ. Beňa.

„Takéto kvalitné pracovisko sa otvára zvyčajne raz za život, ktorý máme my pracovníci v zdravotníctve. Chcem sa veľmi pekne
poďakovať MZ SR, že nám poskytlo finančné prostriedky na zakúpenie technológií, ďakujem vedeniu UNLP za rekonštrukciu priestorov,
za to, že môžeme pracovať v dobrých podmienkach. Verím, že tu spolu s kolegami zachránime veľa ľudských životov. Ako dekan
Lekárskej fakulty UPJŠ sa zároveň teším, že naši medici budú mať možnosť vidieť tie najšpičkovejšie výkony a že im to pomôže v
rozhodovaní ostať pracovať na Slovensku,“ uviedol prednosta II. internej kliniky prof. MUDr. Peter Jarčuška, PhD.

Radosť z toho, že sa slovenskí študenti budú môcť učiť na tých najlepších prístrojoch, netajil ani štátny tajomník Ministerstva školstva,
výskumu, vývoja a mládeže SR Róbert Zsembera.

Rozšírili sme kapacity pre pacientov

Pracovisko sa po rekonštrukcii rozšírilo o novú endoskopickú sálu. Všetky tri, vrátane najnovšej, sa nachádzajú v kompletne
zmodernizovaných priestoroch pracoviska na 3. poschodí. „Počas komplexnej rekonštrukcie traktu sa zreorganizovalo rozmiestnenie
jednotlivých miestností, s dôrazom na racionalizáciu práce a na bezpečnosť. Miestnosti určené pre aplikáciu infúznej terapie a biologickej
liečby a jednotlivé ambulancie sú usporiadané tak, aby bol zabezpečený komfort pre pacientov, aj pre personál, ktorý sa o nich stará,“
vysvetľuje zástupkyňa prednostu II. internej kliniky doc. MUDr. Sylvia Dražilová, PhD.

Klinika očakáva zvýšenie počtu diagnostických a terapeutických endoskopických zákrokov z 2000 na 3000 ročne, a tiež rozšírenie
zákrokov počas jednodňovej ambulantnej starostlivosti.

Kľúčové sú špičkové moderné prístroje a najmodernejšia zdravotnícka technika

Najmodernejšou generáciou prístrojov je vybavené Pracovisko intervenčnej endoskopickej rádiológie (PIER), ako súčasť
Endoskopického pracoviska na druhom poschodí. Kompletná zostava s lineárnym EUS gastroskopom a USG je pripojiteľná k ERCP
zostave, čo umožnilo rozšíriť poskytované zákroky o najnovšie metódy, ktoré sa v rámci východoslovenského regiónu doposiaľ
nevykonávali.

„K etablovanej ERCP metóde sme pripojili endosonografiu (EUS), čo je kombinácia endoskopie a ultrazvukového vyšetrenia, je to nová 
metóda. Ide o celosvetový trend konceptu ERCP/EUS, ktorý umožňuje dostupnosť oboch vyšetrení naraz na jednom mieste. Lekár sa
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podľa zdravotného stavu pacienta priamo počas vyšetrenia rozhodne, ktorú metódu použije. Eventuálne aj obidve naraz,“ dodáva doc.
Dražilová.

Najmodernejšia metóda EUS umožňuje presnú diagnostiku, v niektorých prípadoch aj priamo liečbu

Najčastejšie sa endoskopické vyšetrenie tráviaceho traktu v kombinácii s röntgenom a ultrazvukom využíva pri podozrení na zhubné
nádory. II. interná klinika vďaka tomu rozšírila svoju činnosť o možnosť kombinovanej endosonografickej a rádiologickej diagnostiky a
liečby najmä nádorov žlčových ciest, pečene a pankreasu. „Umožňuje nám pacienta rýchlo a veľmi presne diagnostikovať. Celý proces
vieme dokončiť skôr a včas, aby sme predišli zhoršeniu jeho zdravotného stavu. A do tretice, pacient nemusí vďaka presnému vyšetreniu
podstupovať zbytočný chirurgický zákrok, pretože vieme jeho zdravotný stav riešiť počas vyšetrenia aj priamo drenážou,“ vysvetľuje doc.
MUDr. Eduard Veselíny, PhD., vedúci Endoskopického pracoviska II. internej kliniky.

Moderné metódy vyšetrenia pečene

Dôležitým moderným vybavením pracoviska je aj USG vyššej generácie na vyšetrenie brušnej dutiny, ciev s SW elastografiou a
tranzietná elastografia pečene na meranie množstva tuku a stupňa väzivovatenia v pečeni. II. interná klinika Univerzitnej nemocnice L.
Pasteura Košice a UPJŠ LF poskytuje komplexnú liečebno-preventívnu starostlivosť v rámci internej medicíny s dôrazom na
gastroenterológiu a hepatológiu. Jej súčasťou je aj moderné Endoskopické pracovisko.

V spolupráci s intervenčnými rádiológmi zaviedli odborníci kliniky v uplynulom roku nové diagnostické metodiky (transjugulárna biopsia
pečene a meranie portálneho tlaku v zaklínení (HVPG)) a terapeutické výkony (transjugulárny intrahepatálny portosystémový stent
(TIPS), perkutánna transhepatálna cholangiografia a drenáž (PTC/PTD)) s perspektívou rozvoja programu transplantácii pečene.
Novinkou sú aj multiodborové stretnutia odborníkov venované komplexnému manažmentu pacientov s ložiskovými procesmi v pečeni.

Zdroj, foto: UNLP Košice, TS

Autor: Redakcia

https://mediaboard.com/
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Zmodernizované Endoskopické pracovisko so špičkovou technikou v UNLP Košice bude pomáhať pacientom z celého
východného Slovenska  

  1. 3. 2024, 10:22, Zdroj: netky.sk , Autor: Marek Nemček, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové
slová: UPJŠ
Dosah: 1 907 GRP: 0,04 OTS: 0,00 AVE: 297 EUR 

NETKY.SK • 1 Marec 2024, 10:5 • 2 min

KOŠICE - Endoskopické pracovisko II. internej kliniky UNLP a Lekárskej fakulty UPJŠ Košice prešlo rozsiahlou modernizáciou a
rekonštrukciou. Nadregionálne pracovisko tak môže zabezpečovať komplexnú diagnostickú a terapeutickú gastrointestinálnu endoskopiu
pre pacientov z celého východného Slovenska. Vďaka špičkovej zdravotníckej technike a moderným prístrojom prináša najnovšie
pokročilé vyšetrenia a inovatívne medicínske zákroky v prospech pacientov.

Na jeho slávnostnom otvorení sa dnes zúčastnila ministerka zdravotníctva SR Zuzana Dolinková. „Medicínu robíme na Slovensku
skutočne na špičkovej úrovni, so špičkovými odborníkmi, lekármi, sestrami, ošetrovateľmi. O to viac ma teší, že postupne tomu
prispôsobujeme aj priestory našich nemocníc, vrátane materiálno technického vybavenia jednotlivých oddelení. To, že odteraz budete
môcť vyšetriť na Endoskopickom pracovisku UNLP v Košiciach pacientov najmodernejšími prístrojmi, ktoré umožnia včas zachytiť zhubné
nádory, je pre pacienta oveľa lepšie. Liečba bude omnoho jednoduchšia a určite aj menej nákladná pre nemocnicu. Takéto špičkové
prístroje, ktoré postupne zaobstarávame do našich nemocníc, sú benefitom pre pacientov, aj pre samotných zamestnancov,“ uviedla
ministerka zdravotníctva Zuzana Dolinková.

Význam pracoviska pre obyvateľov celého východoslovenského regiónu vyzdvihol aj riaditeľ UNLP Košice. „Rýchla a komplexná
dostupnosť endoskopie na centralizovanom pracovisku zvýši záchyt včasných štádií ochorení gastrointestinálneho traktu a pomôže
predísť potenciálnym onkologickým ochoreniam. Vďaka moderným technológiám sa zníži potreba operačných výkonov a zlepší sa kvalita
života pacientov. Endoskopia v našej nemocnici sa posúva na úroveň požiadaviek súčasnej medicíny,“ uviedol MUDr. Ľuboslav Beňa,
PhD., MPH.

Moderné pracovisko vzniklo vďaka pomoci Ministerstva zdravotníctva SR

Celková investícia bola takmer 1,2 milióna €, z kapitálových výdavkov bol financovaný nákup modernej techniky za približne milión €.
„Bez tejto podpory by realizácia nášho projektu moderného Endoskopického centra nebola možná. Nemocnica zabezpečila rekonštrukciu
a celkovú modernizáciu ambulancií a priestorov, čo oceňujú naši pacienti a samozrejme aj personál, ktorý pracuje v modernom a
bezpečnom prostredí,“ dodal Ľ. Beňa. „Takéto kvalitné pracovisko sa otvára zvyčajne raz za život, ktorý máme my pracovníci v
zdravotníctve. Chcem sa veľmi pekne poďakovať MZ SR, že nám poskytlo finančné prostriedky na zakúpenie technológií, ďakujem
vedeniu UNLP za rekonštrukciu priestorov, za to, že môžeme pracovať v dobrých podmienkach. Verím, že tu spolu s kolegami
zachránime veľa ľudských životov. Ako dekan Lekárskej fakulty UPJŠ sa zároveň teším, že naši medici budú mať možnosť vidieť tie
najšpičkovejšie výkony a že im to pomôže v rozhodovaní ostať pracovať na Slovensku,“ uviedol prednosta II. internej kliniky prof. MUDr.
Peter Jarčuška, PhD. Radosť z toho, že sa slovenskí študenti budú môcť učiť na tých najlepších prístrojoch, netajil ani štátny tajomník
Ministerstva školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR Róbert Zsembera.

Rozšírené boli aj kapacity pre pacientov

Pracovisko sa po rekonštrukcii rozšírilo o novú endoskopickú sálu. Všetky tri, vrátane najnovšej, sa nachádzajú v kompletne
zmodernizovaných priestoroch pracoviska na 3. poschodí. „Počas komplexnej rekonštrukcie traktu sa zreorganizovalo rozmiestnenie
jednotlivých miestností, s dôrazom na racionalizáciu práce a na bezpečnosť. Miestnosti určené pre aplikáciu infúznej terapie a biologickej
liečby a jednotlivé ambulancie sú usporiadané tak, aby bol zabezpečený komfort pre pacientov, aj pre personál, ktorý sa o nich stará,“
vysvetľuje zástupkyňa prednostu II. internej kliniky doc. MUDr. Sylvia Dražilová, PhD. Klinika očakáva zvýšenie počtu diagnostických a
terapeutických endoskopických zákrokov z 2000 na 3000 ročne, a tiež rozšírenie zákrokov počas jednodňovej ambulantnej starostlivosti.

Kľúčové sú špičkové moderné prístroje a najmodernejšia zdravotnícka technika

Najmodernejšou generáciou prístrojov je vybavené Pracovisko intervenčnej endoskopickej rádiológie (PIER), ako súčasť
Endoskopického pracoviska na druhom poschodí. Kompletná zostava s lineárnym EUS gastroskopom a USG je pripojiteľná k ERCP
zostave, čo umožnilo rozšíriť poskytované zákroky o najnovšie metódy, ktoré sa v rámci východoslovenského regiónu doposiaľ
nevykonávali.

„K etablovanej ERCP metóde sme pripojili endosonografiu (EUS), čo je kombinácia endoskopie a ultrazvukového vyšetrenia, je to nová
metóda. Ide o celosvetový trend konceptu ERCP/EUS, ktorý umožňuje dostupnosť oboch vyšetrení naraz na jednom mieste. Lekár sa
podľa zdravotného stavu pacienta priamo počas vyšetrenia rozhodne, ktorú metódu použije. Eventuálne aj obidve naraz,“ dodáva doc.
Dražilová

Najmodernejšia metóda EUS umožňuje presnú diagnostiku, v niektorých prípadoch aj priamo liečbu
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Najčastejšie sa endoskopické vyšetrenie tráviaceho traktu v kombinácii s röntgenom a ultrazvukom využíva pri podozrení na zhubné
nádory. II. interná klinika vďaka tomu rozšírila svoju činnosť o možnosť kombinovanej endosonografickej a rádiologickej diagnostiky a
liečby najmä nádorov žlčových ciest, pečene a pankreasu. „Umožňuje nám pacienta rýchlo a veľmi presne diagnostikovať. Celý proces
vieme dokončiť skôr a včas, aby sme predišli zhoršeniu jeho zdravotného stavu. A do tretice, pacient nemusí vďaka presnému vyšetreniu
podstupovať zbytočný chirurgický zákrok, pretože vieme jeho zdravotný stav riešiť počas vyšetrenia aj priamo drenážou,“ vysvetľuje doc.
MUDr. Eduard Veselíny, PhD., vedúci Endoskopického pracoviska II. internej kliniky.

Moderné metódy vyšetrenia pečene

Dôležitým moderným vybavením pracoviska je aj USG vyššej generácie na vyšetrenie brušnej dutiny, ciev s SW elastografiou a
tranzietná elastografia pečene na meranie množstva tuku a stupňa väzivovatenia v pečeni. II. interná klinika Univerzitnej nemocnice L.
Pasteura Košice a UPJŠ LF poskytuje komplexnú liečebno-preventívnu starostlivosť v rámci internej medicíny s dôrazom na
gastroenterológiu a hepatológiu. Jej súčasťou je aj moderné Endoskopické pracovisko.

V spolupráci s intervenčnými rádiológmi zaviedli odborníci kliniky v uplynulom roku nové diagnostické metodiky (transjugulárna biopsia
pečene a meranie portálneho tlaku v zaklínení (HVPG)) a terapeutické výkony (transjugulárny intrahepatálny portosystémový stent
(TIPS), perkutánna transhepatálna cholangiografia a drenáž (PTC/PTD)) s perspektívou rozvoja programu transplantácii pečene.
Novinkou sú aj multiodborové stretnutia odborníkov venované komplexnému manažmentu pacientov s ložiskovými procesmi v pečeni.

Za Netky.sk

Autor: Marek Nemček

https://mediaboard.com/
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FOTO: Revolúcia v endoskopii na východe. Košická nemocnica otvorila špičkové centrum  
  1. 3. 2024, 10:30, Zdroj: kosicak.sk , Sentiment: Pozitívny, Téma: Fakulty a ústavy UPJŠ, Kľúčové slová: Peter Jarčuška

Dosah: 108 GRP: 0,00 OTS: 0,00 AVE: 57 EUR 

Redakcia • 01 marec 2024, 10:30

Galéria: 11 fotiek

Foto: Facebook/Zuzana Dolinková

Univerzitná nemocnica Louisa Pasteura v Košiciach (UNLP) zažila významnú transformáciu, ktorá značne posunie hranice možností v
oblasti diagnostiky a terapie gastrointestinálnych ochorení, teda ochorení spojených s problémami tráviaceho traktu.

Vďaka modernizácii a rekonštrukcii sa nové endoskopické pracovisko stalo centrom s najnovšími technológiami umožňujúcimi pokročilé
vyšetrenia a zákroky, čo prinesie lepšiu starostlivosť pre pacientov z celého východného Slovenska.

Slávnostné otvorenie pracoviska, ktoré sa uskutočnilo vo štvrtok 29. februára, sa nieslo v duchu optimizmu a pokroku v medicíne. „To, že
odteraz budete môcť vyšetriť na Endoskopickom pracovisku UNLP v Košiciach pacientov najmodernejšími prístrojmi, ktoré umožnia včas
zachytiť zhubné nádory, je pre pacienta oveľa lepšie. Liečba bude omnoho jednoduchšia a určite aj menej nákladná pre nemocnicu,“
uviedla ministerka zdravotníctva Slovenskej republiky Zuzana Dolinková.

Galéria: 11 fotiek

Investícia do novej techniky predstavuje takmer 1,2 milióna eur aj vďaka finančnej podpore od Ministerstva zdravotníctva. Táto suma
umožnila nákup moderných endoskopických prístrojov a kompletnú rekonštrukciu ambulancií a pracovných priestorov, čo ocenia nielen
pacienti, ale aj zamestnanci kliniky.

„Verím, že tu spolu s kolegami zachránime veľa ľudských životov. Ako dekan Lekárskej fakulty UNLP sa zároveň teším, že naši medici
budú mať možnosť vidieť tie najšpičkovejšie výkony a že im to pomôže v rozhodovaní ostať pracovať na Slovensku,“ uviedol prednosta II.
internej kliniky Peter Jarčuška.

Spravodajstvo

Košická nemocnica sa pýši najmodernejším prístrojom na liečbu čeľustného kĺbu

Novinky na východe

Najmodernejšia generácia prístrojov na rádiologickom pracovisku rozšíri poskytované zákroky o najnovšie metódy, ktoré sa v rámci
východoslovenského regiónu doposiaľ nevykonávali. Medzi najnovšie prístroje patria aj ultrazvukové systémy na vyšetrenie brušnej
dutiny a pečene, ktoré umožnia presné meranie množstva tuku a stupňa väzivovatenia v pečeni.

Klinika tiež v poslednom roku zaviedla nové diagnostické a terapeutické metódy, ktoré otvárajú dvere pre rozvoj programu transplantácie
pečene. Významnou súčasťou práce kliniky sú aj pravidelné multiodborové stretnutia, kde sa odborníci z rôznych oblastí spoločne venujú
komplexnému prístupu k pacientom s ochoreniami pečene.

Spravodajstvo

FOTO: Košická nemocnica sa pýši najmodernejším ultrazvukom. Budúcim rodičom prinesie jedinečný zážitok

Autor: mediak, s. r. o.
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Zuzana Dolinková: OTVORILI SME MODERNÉ ENDOSKOPICKÉ PRACOVISKO SO ŠPIČKOVOU TECHNIKOU. BUDE
POMÁHAŤ PACIENTOM Z VÝCHODNÉHO SLOVENSKA  

  1. 3. 2024, 11:43, Zdroj: slovensky-vecernik.sk , Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
Dosah: 231 GRP: 0,01 OTS: 0,00 AVE: 91 EUR 

Endoskopické pracovisko II. internej kliniky Univerzitná nemocnica L. Pasteura Košice a Lekárskej fakulty UPJŠ Košice prešlo rozsiahlou
modernizáciou a rekonštrukciou.

Vďaka najmodernejšej zdravotníckej technike a prístrojom môže nemocnica zabezpečovať komplexnú diagnostiku aj terapiu v oblasti
gastroendoskopie pre pacientov z celého východného Slovenska.

Toto pracovisko vzniklo vďaka pomoci Ministerstva zdravotníctva SR. Celková investícia bola takmer 1, 2 milióna eur. Rekonštruovaná
klinika rozšírila pre pacientov svoje kapacity a vďaka tomu dokáže zvýšiť počet diagnostických a terapeutických endoskopických
zákrokov z doterajších 2000 až na 3000 ročne.

Nemocnica poskytuje zdravotnú starostlivosť pre pacientov z celého regiónu, ale ponúka aj veľký benefit v tom, že slúži ako výučbová
základňa pre budúcich lekárov a študentov zdravotníckych škôl. Získavajú tu cenné skúsenosti, ktoré výrazne obohatia ich teoretickú
prípravu aj potrebnú prax.

Zuzana Dolinková

***

Zdroj: Zuzana Dolinkova

Autor: redakcia
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Rádiožurnál RTVS  
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Dosah: 11 836 GRP: 0,26 OTS: 0,00 AVE: 1982 EUR 

[strojový prepis] …Klinika teraz môže ročne ošetriť o tisíc pacientov viac, pokračuje prednosta internej kliniky Peter Jarčuška. Niektoré
prístroje sú zakúpené nové hlavne v epat a logickej diagnostike a endoskopická autor fotografia, ktorá predtým nebola dostupná
pacientom na východnom Slovensku a títo pacienti museli za vyšetrením cestovať do iných končín Slovenska.…
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Rádiožurnál  
  1. 3. 2024, 12:00, Relácia: Rádiožurnál, Stanica: Rádio Regina (západ), Vydavateľ: Rozhlas a televízia Slovenska, Sentiment: Pozitívny, Téma: Fakulty a

ústavy UPJŠ, Kľúčové slová: Peter Jarčuška, Ďalšie zdroje: Rádiožurnál
Dosah: 23 672 GRP: 0,53 OTS: 0,01 AVE: 3939 EUR 

[strojový prepis] …Klinika teraz môže ročne ošetriť o tisíc pacientov viac, pokračuje prednosta internej kliniky Peter Jarčuška. Niektoré
prístroje sú zakúpené nové, hlavne v patologickej diagnostike a endoskopická autor sonografia, ktorá predtým nebola dostupná
pacientom na východnom Slovensku a títo pacienti museli za vyšetrením cestovať do iných končín Slovenska.…
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Stručne z regiónov  
  1. 3. 2024, 12:18, Relácia: Rádiožurnál o 12:00, Stanica: Rádio Slovensko, Vydavateľ: Rozhlas a televízia Slovenska, Sentiment: Pozitívny, Téma: Fakulty

a ústavy UPJŠ, Kľúčové slová: Peter Jarčuška
Dosah: 33 387 GRP: 0,74 OTS: 0,01 AVE: 1487 EUR 

Vlasta Cigánková, Skalica, redaktorka:

Poslanci neschválili nariadenia o parkovaní áut v meste. Stotožnili sa tak s výhradami obyvateľov, ktorí sa proti návrhu vyjadrili petíciou a
viacerými pripomienkami. Odmietli v nich spoplatnenie parkovania v celom meste a tiež výšku parkovného. Jeden z iniciátorov petície
Tomáš Bucha.

Tomáš Bucha:

Problém s parkovaním v centre mesta nie je, ten je na sídliskách, čo nereflektuje, nepredkladá absolútne žiadny návrh riešenia, ale chce
iba trestať občana za to, že vlastní jedno, dve alebo päť áut.

Vlasta Cigánková, Skalica, redaktorka:

Primátorka Oľga Luptáková.

Oľga Luptáková, primátorka:

Budeme vyhodnocovať pripomienky občanov. Čo bude ďalej, poslanci sa musia rozhodnúť.

Viktor Bokor, Trnava, redaktor:

Odkúpením 100% podielu súkromnej spoločnosti za viac ako 4 milióny eur, získa Trnava časť areálu bývalého cukrovaru. Tým, že mesto
nekupuje len pozemky, ale celú spoločnosť, ušetrí. Vyšetruje Igor Kršiak, vedúci právneho oddelenia Mestského úradu.

Igor Kršiak, vedúci právneho oddelenia:

Znalecký posudok hovorí o 4,7 milióna eur, zatiaľ čo pri prechode obchodného podielu sme ušetrili verejné zdroje na úrovni asi 700-tisíc
eur.

Viktor Bokor, Trnava, redaktor:

Primátor Peter Bročka hovorí, že sú to strategické pozemky v blízkosti centra mesta.

Peter Bročka, primátor:

Primárne využitie, rozšírenie parkovacích kapacít záchytného parkoviska. V tom strednodobom a dlhodobom horizonte chceme
vybudovať spoločnú, integrovanú úradovňu v nových budovách, ktoré by mohli vyrásť práve v tejto lokalite.

Viktor Bokor, Trnava, redaktor:

Trnava na kúpu využije úverové prostriedky.

Katarína Zakuťanská, Košice, redaktorka:

V univerzitnej nemocnici zrekonštruovali a zmodernizovali endoskopické pracovisko. Vďaka novým prístrojom dokážu lekári skôr odhaliť
problém pacienta, a tým neraz predísť možným onkologickým ochoreniam. Klinika teraz môže ročne ošetriť o 1000 pacientov viac.
Pokračuje prednosta internej kliniky Peter Jarčuška.

Peter Jarčuška, prednosta internej kliniky:

Niektoré prístroje sú zakúpené hlavne v patologickej diagnostike a endoskopická ultrasonografia, ktorá predtým nebola dostupná
pacientom na východnom Slovensku a títo pacienti museli za vyšetrením cestovať do iných končín Slovenska.
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Mestá vypiľujú stromy  
  1. 3. 2024, 19:53, Relácia: Televízne noviny, Stanica: Markíza, Vydavateľ: MARKÍZA - SLOVAKIA, spol. s r.o., Sentiment: Ambivalentný, Téma: Univerzita

Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
Dosah: 337 500 GRP: 7,50 OTS: 0,08 AVE: 38203 EUR 

Jaroslav Zápala, moderátor:

Z miest miznú desiatky stromov aj zdravé kusy, a to sa ľuďom nepáči. Mestá sa bránia, že im to káže zákon a vo výrube budú
pokračovať.

Monika Koleková, redaktorka:

Ešte pred pár dňami by ste tento panelák v nitre od cesty pre stromy ani nevideli. Dnes po nich zostali už iba pne. Na sociálnych sieťach
na výrub ihneď reagovali viacerí ľudia, niektorých pobúril. Niektorí sa pilčíkov zastali.

Zo sociálnej siete:

Čo sa dnes udialo na Chrenovej bol čistý masaker. Barbarstvo.

Anketa:

Chýba to tu, ja si myslím že nespravili dobre. To že sa to urobilo to je len dobre si myslím.

Monika Koleková, redaktorka:

Radnica vysvetľuje, že stromy, ktoré zmizli aj spred tohto paneláku, patria do skupiny inváznych a zbaviť sa ich musí každé jedno mesto.
Káže tak zákon.

Štefan Lančarič, vedúci odboru životnéh oprostredia, MsÚ Nitra:

Ročne sa takto odstraňuje niekoľko desiatok inváznych drevín. Táto lokalita bola tak vypuklá, poviem vizuálne kvôli tomu, že z toho
porastu, ktorý sa v tom zelenom páse na tejto adrese nachádzal, tak asi 50 percent druhov práve boli invázne dreviny.

Monika Koleková, redaktorka:

Podobných lokalít ako je táto, je vraj v Nitre viac. Vypiľujú ich postupne, aby ich mohli nahradiť novými.

Viera Paganová, Fakulta záhradníctva a krajinného inžinierstva, SPU v Nitre:

Keby sme si ich identifikovali nejakými bodmi na na mape mesta, videli by sme, že ich je pomerne vysoký počet. A to nielen v Nitre, ale v
podstate aj v iných mestách.

Jozef Demeter, redaktor:

Invázne druhy podľa odborníkov nebezpečne vytláčajú naše pôvodné dreviny, ktoré však majú pre krajinu obrovský význam. A to nielen
pre kvetinu, ale i živočíchov.

Robert Gregorek, botanik, Botanická záhrada UPJŠ Košice:

Prejavili isté agresívne vlastnosti, začali potláčať miestnu faunu a flóru. A z toho dôvodu sú naozaj reálnym rizikom pre ekosystémy.

Peter Kelber, vedúci oddelenia arboréta, Botanická záhrada UPJŠ Košice:

Vidíme, že tie výmletky sú značne veľké, dosahujú prakticky až cez 3 metre. Hustý zárast beztvarovcaa krovitého. Koreňový systém je
schopný sa nekontrolovateľne šíriť, môže potom spôsobiť dosť vážne problémy ako v parkoch, tak aj v súkromných záhradách.

Jozef Demeter, redaktor:

A jaseň je jeden z najnebezpečnejších inváznych drevín. Dospelého jedinca vieme šetrne zastaviť.

Robert Gregorek, botanik, Botanická záhrada UPJŠ Košice:

Oddelíme jednoduchým rezom nad a pod miestom, vyčistíme, odoberieme cievne zväzky, zhruba za ten rok rastlina zanikne, strom sa
jednoducho zvalí. Vzdá to.

Jozef Demeter, redaktor:
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Po tom, čo ste takto do neho zasiahli, spadol sám.

Robert Gregorek, botanik, Botanická záhrada UPJŠ Košice:

Tento áno, tento spadol úplne sám.

Peter Kelber, vedúci oddelenia arboréta, Botanická záhrada UPJŠ Košice:

Sa veľmi dobre adaptovali na naše podmienky, pravidelne kvitnú. Pravidelne prútia. Toto je veľmi vážna hrozba.

Robert Gregorek, botanik, Botanická záhrada UPJŠ Košice:

Je to súčasť povinnosti človeka, tak ako sa spolupodieľal na šírení týchto rastlín aj istým spôsobom regulovať ich výskyt.

Jozef Demeter, redaktor:

Monika Koleková a Jozef Demeter, televízia markíza.
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Marec je mesiacom histórie žien: Na Slovensku sa pripomína pôsobenie Živeny  
  2. 3. 2024, 0:00, Zdroj: kosice.zoznam.sk , Vydavateľ: Zoznam, s.r.o., Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
Dosah: 51 079 GRP: 1,14 OTS: 0,01 AVE: 1131 EUR 

TASR 2.3.2024 16:00 Pridajte komentár

Ilustračné foto Zdroj: Archív

KOŠICE – Marec sa slávi ako mesiac knihy, menej známe je, že je aj mesiacom histórie žien. Zámerom je pripomenúť si najdôležitejšie
udalosti spojené s dejinami ženského hnutia.

“Tradícia sa vyvinula z týždňa histórie žien, ktorý sa po prvý raz konal v roku 1978 v USA a jeho cieľom bolo pripomenúť si ženské
osobnosti americkej histórie a najvýznamnejšie udalosti spojené s históriou ženského hnutia v USA,” informoval Marián Gladiš z
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (FF UPJŠ) v Košiciach.

Spolok Živena si pripomína výročie

Už niekoľko rokov sa mesiac histórie žien slávi aj na Slovensku. Gladiš pritom pripomína tohtoročné 155. výročie vzniku najstaršej
ženskej organizácie na Slovensku – spolku slovenských žien Živena. “Spolok bol založený v auguste 1869 v Turčianskom svätom
Martine a jeho prvotným cieľom bolo vychovávať deti v národnom duchu,” uviedol. Spolku čoskoro pribudli ďalšie úlohy, najmä
pozdvihnúť život slovenských dievčat a žien, preto sa Živena usilovala o založenie slovenských vyšších dievčenských škôl. “To sa
podarilo až po polstoročí – v roku 1919, teda pred 105 rokmi, keďže vhodné podmienky nastali až po rozpade Rakúsko-Uhorska a vzniku
Československa koncom roka 1918,” dodal Gladiš, ktorý sa venuje vybraným aspektom dejín ženského hnutia.

V rokoch 1910 až 1949 Živena vydávala rovnomenný časopis. Vďaka Živene vznikol v roku 1948 aj známy umelecký súbor Lúčnica.
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Marec je mesiacom histórie žien, na Slovensku pripomína aj pôsobenie Živeny  
  2. 3. 2024, 14:46, Zdroj: TASR, Vydavateľ: Tlačová agentúra Slovenskej republiky, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ

Košice 2. marca (TASR) - Marec sa slávi ako mesiac knihy, menej známe je, že je aj mesiacom histórie žien. Zámerom je pripomenúť si
najdôležitejšie udalosti spojené s dejinami ženského hnutia.

"Tradícia sa vyvinula z týždňa histórie žien, ktorý sa po prvý raz konal v roku 1978 v USA a jeho cieľom bolo pripomenúť si ženské
osobnosti americkej histórie a najvýznamnejšie udalosti spojené s históriou ženského hnutia v USA," informoval TASR Marián Gladiš z
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (FF UPJŠ) v Košiciach.

Už niekoľko rokov sa mesiac histórie žien slávi aj na Slovensku. Gladiš pritom pripomína tohtoročné 155. výročie vzniku najstaršej
ženskej organizácie na Slovensku - spolku slovenských žien Živena. "Spolok bol založený v auguste 1869 v Turčianskom svätom Martine
a jeho prvotným cieľom bolo vychovávať deti v národnom duchu," uviedol. Spolku čoskoro pribudli ďalšie úlohy, najmä pozdvihnúť život
slovenských dievčat a žien, preto sa Živena usilovala o založenie slovenských vyšších dievčenských škôl. "To sa podarilo až po
polstoročí - v roku 1919, teda pred 105 rokmi, keďže vhodné podmienky nastali až po rozpade Rakúsko-Uhorska a vzniku
Československa koncom roka 1918," dodal Gladiš, ktorý sa venuje vybraným aspektom dejín ženského hnutia.

V rokoch 1910 až 1949 Živena vydávala rovnomenný časopis. Vďaka Živene vznikol v roku 1948 aj známy umelecký súbor Lúčnica.

hol tur

Autor: HOL
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Marec je mesiacom histórie žien, na Slovensku pripomína aj pôsobenie Živeny  
  2. 3. 2024, 14:59, Zdroj: hlavnespravy.sk , Vydavateľ: HEURÉKA EVOLUTION, s.r.o., Sentiment: Pozitívny, Téma: Fakulty a ústavy UPJŠ, Kľúčové

slová: FF UPJŠ, Filozofická fakulta UPJŠ, Marián Gladiš
Dosah: 159 706 GRP: 3,55 OTS: 0,04 AVE: 1692 EUR 

Košice 2. marca 2024 (TASR/HSP/Foto:Facebook)

Marec sa slávi ako mesiac knihy, menej známe je, že je aj mesiacom histórie žien. Zámerom je pripomenúť si najdôležitejšie udalosti
spojené s dejinami ženského hnutia

Ilustračné foto

“Tradícia sa vyvinula z týždňa histórie žien, ktorý sa po prvý raz konal v roku 1978 v USA a jeho cieľom bolo pripomenúť si ženské
osobnosti americkej histórie a najvýznamnejšie udalosti spojené s históriou ženského hnutia v USA,” informoval TASR Marián Gladiš z
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (FF UPJŠ) v Košiciach.

Reklama

Už niekoľko rokov sa mesiac histórie žien slávi aj na Slovensku. Gladiš pritom pripomína tohtoročné 155. výročie vzniku najstaršej
ženskej organizácie na Slovensku – spolku slovenských žien Živena.

“Spolok bol založený v auguste 1869 v Turčianskom svätom Martine a jeho prvotným cieľom bolo vychovávať deti v národnom duchu,”
uviedol.

Reklama

Spolku čoskoro pribudli ďalšie úlohy, najmä pozdvihnúť život slovenských dievčat a žien, preto sa Živena usilovala o založenie
slovenských vyšších dievčenských škôl.

“To sa podarilo až po polstoročí – v roku 1919, teda pred 105 rokmi, keďže vhodné podmienky nastali až po rozpade Rakúsko-Uhorska a
vzniku Československa koncom roka 1918,” dodal Gladiš, ktorý sa venuje vybraným aspektom dejín ženského hnutia.

V rokoch 1910 až 1949 Živena vydávala rovnomenný časopis. Vďaka Živene vznikol v roku 1948 aj známy umelecký súbor Lúčnica.

Reklama

Chcem podporiť predplatným

Pošlite nám tip

Reklama

Autor: Heureka Evolution || redaktor maria dutkova
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Svetový deň obezity  
  2. 3. 2024, 20:30, Zdroj: reporter24.sk , Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ

Dosah: 453 GRP: 0,01 OTS: 0,00 AVE: 136 EUR 

WhatsApp

Miroslav Košírer / Bratislava / Obezita a ochorenia pečene sú spojené nádoby. Základné merania vám poskytnú v lekárni. Obezita
ohrozuje pečeň rovnako ako alkohol. Upozorňuje Slovenská obezitologická asociácia (SOA) pri príležitosti Svetového dňa obezity (World
Obesity Day), ktorý sa každoročne koná 4. marca. V spolupráci so Slovenskou lekárnickou komorou (SLeK) podporuje realizáciu
skríningových vyšetrení v lekárňach, zameraných nielen na samotnú (pre)obezitu, ale aj na ochorenia pečene.

Obezita je chronické, recidivujúce a progredujúce ochorenie s vysokou prevalenciou na celom svete. Najnovšie údaje hovoria o 2
miliardách dospelých osôb s nadhmotnosťou/obezitou, o 800 miliónoch s obezitou a 250 miliónoch obéznych detí na celom svete. Na
Slovensku má nadhmotnosť 60 – 70 % populácie v produktívnom veku, obezitou trpí 25 %. Obezitológovia hovoria o pandémii a zhodujú
sa, že v manažmente obezity a jej komorbidít je nevyhnutný multidisciplinárny prístup. Liečba obezity by mala byť tímovou prácou lekára
prvého kontaktu, špecialistov, chirurgov, no zahŕňa aj nutričných terapeutov, trénerov, psychológov, farmaceutov a ďalších odborníkov.
Zdravotné riziká obezity Obezitu verejnosť stále nedostatočne vníma ako chronické ochorenie a považuje ju za „kozmetický“ problém.
Aktivity odborných spoločností sa snažia tento pohľad na obezitu zmeniť. Upozorňujú na to, že obezita je komplexné, chronické
ochorenie, ktoré podlieha silným biologickým princípom, sprevádzané stigmou a diskrimináciou, vážne ohrozuje zdravie už v nízkom
veku, avšak je liečiteľné. „Téma obezity je stále výsostne aktuálna. Hoci sa v posledných rokoch nahliadanie na obezitu u odbornej
verejnosti zmenilo, široká verejnosť ju stále nepovažuje za chronické a život ohrozujúce ochorenie,“ hovorí doc. MUDr. Ľubomíra
Fábryová, PhD., MPH,

prezidentka Slovenskej obezitologickej asociácie (SOA) a dodáva, že „(pre)obezita nielen znižuje kvalitu života pacientov, ale aj výrazne
zvyšuje kardiometabolické ochorenia, najmä riziko rozvoja diabetes mellitus 2. typu, niektorých nádorových ochorení a v neposlednom
rade aj ochorení pečene.“ Obezita a ochorenia pečene: Spojené nádoby Pacientov s obezitou okrem iných pridružených ochorení vážne
ohrozujú aj ochorenia pečene. Najčastejším z nich je nealkoholová steatóza pečene asociovaná s metabolickou dysfunkciou pečene
(MASLD). Vzniká kvôli nadmernej akumulácii tuku v pečeni, preto ju verejnosť pozná ako „stukovatenú“ pečeň. Zahŕňa celý rad
chorobných stavov; od izolovanej akumulácie lipidov (tukov) – steatóza až po aktívnu progresívnu zápalovú formu -steatohepatitída.
Pretrvávanie zápalu vedie k zmnoženiu väziva v pečeni (fibróza), k jej „tvrdnutiu“ a k vzniku cirhózy. Nezriedkavým dôsledkom býva
zlyhanie pečene alebo rakovina pečene. „Z klinického hľadiska je dôležitou výzvou identifikovať pacientov s MASLD so zvýšeným rizikom
vzniku cirhózy alebo rakoviny pečene a poskytnúť im potrebnú zdravotnú starostlivosť. Prevenciou rozvoja a liečbou (pre)obezity môžeme
predchádzať rozvoju stukovatenia pečene“ hovorí hepatológ a člen výboru Slovenskej obezitologickej asociácie MUDr. Marek Rác, PhD.

Slovensko proti obezite 2024. V minulom roku Slovenská obezitologická asociácia (SOA) v spolupráci so Slovenskou lekárnickou
komorou (SLeK) a Bratislavským samosprávnym krajom (BSK) vo vybraných lekárňach iniciovali pilotný projekt zahŕňajúci aktivity
zamerané na skríning ľudí s (pre)obezitou. Projekt bol ocenený Európskou koalíciou pacientov žijúcich s obezitou (ECPO) ako najlepší
projekt multidisciplinárnej spolupráce. V tomto roku sa projekt koná celoslovensky. Cieľom projektu Slovensko proti obezite 2024 je
upozorniť na obezitu ako chronické ochorenie, ktoré patrí do rúk lekára, a zároveň priniesť základné vyšetrenia bližšie k ľuďom. Niektoré
merania detegujúce rizikové parametre (pre)obezity patria aj medzi kompetencie farmaceuta, ktorý je jedným z najdostupnejších
zdravotníckych pracovníkov.

V tomto roku sa do projektu zapája 72 lekární na celom Slovensku. V lekárňach si záujemcovia môžu nechať odmerať krvný tlak, BMI,
glykémiu, cholesterol, ale aj niektoré parametre pri vybraných ochoreniach pečene. Niektoré ukazovatele obezity a s ňou spojených
diagnóz, ktoré vážne ohrozujú zdravie, nemusí jednotlivec vedieť rozpoznať sám. Ak si nie je istý, základné preventívne merania mu
vedia odborne poskytnúť farmaceuti vo verejných lekárňach. „Výkon skríningu a prevencie (pre)obezity, ochorení pečene a ďalších
ochorení spadá aj do kompetencií farmaceuta.

Prednedávnom boli schválené viaceré štandardné postupy pre výkon prevencie a skríningu v podmienkach verejných lekární. Našim
cieľom je postupne ich implementovať tak, aby boli preventívne merania a skríning ochorení dostupné vo všetkých lekárňach na
Slovensku,“ uviedla PharmDr. Miroslava Snopková, PhD., viceprezidentka Slovenskej lekárnickej komory (SLeK).Sprievodné aktivity Do
projektu Slovensko proti obezite sa zapájajú aj ďalší partneri.

Medzi sprievodné podujatia v rámci Svetového dňa obezity patrí aj Týždeň boja proti obezite, ktorý každoročne organizuje Slovenský
spolok študentov farmácie na Farmaceutickej Fakulte UK v Bratislave. EASO Centrum pre manažment obezity v Biomedicínskom centre
SAV pripravuje analýzu telesného zloženia, konzultácie s lekárom a výživovým špecialistom, merania kardio – respiračnej fyzickej
zdatnosti, ako aj ukážky tréningov. V rámci projektu Škola obezity realizuje Detská FN v Košiciach s Ústavom ošetrovateľstva Lekárskej
fakulty UPJŠ v Košiciach aktivitu „Život bez obezity“. Linka obezity Jednou z mnohých aktivít Slovenskej obezitologickej asociácie a jej
partnerov je aj projekt Linka obezity, ktorá bola spustená na jeseň 2023. Poskytuje telefonické konzultácie priamo s odborníkmi na
manažment obezity. Dovolať sa na ňu je možné každý utorok od 17:00 – 20:00 hod. Viac informácií: www.linkaobezity.sk/ .
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Nízku informovanosť a stigmatizáciu obezity chce zmeniť aj združenie plno – podpora liečby nadváhy a obezity. Jediné na Slovensku
spája klinicky overené dáta a odborníkov s tímom dobrovoľníkov, ktorí boli v trvalom chudnutí úspešní a tými, ktorí sa do redukcie
hmotnosti a cesty za zdravším „ja“ zapoja. Komunikuje interaktívne, zrozumiteľne a pozitívne. „Informácie o obezite potrebuje na
Slovensku úplne každý, pretože ak sa kilá navyše netýkajú vás, určite sa ich potrebuje zbaviť niekto v rodine, práci, či v okolí. Ak by sme

dokázali liečiť nadváhu a obezitu a predísť tak ochoreniam, ktoré spôsobujú, za ušetrené peniaze by Slovensko mohlo každý rok postaviť
jednu nemocnicu. Dôvodov, prečo by ste sa mali do informačného toku zapojiť práve vy a práve teraz, je skrátka plno,“ hovorí
predsedníčka združenia Mgr. Denisa Priadková.

Zúčastnení: doc. MUDr. Ľubomíra Fábryová, PhD., MPH – špecialistka na diabetológiu, poruchy látkovej premeny a výživy, prezidentka
Slovenskej obezitologickej asociácie (SOA) a predsedníčka Obezitologickej sekcie Slovenskej diabetologickej spoločnosti (OS SDS),
viceprezidentka EASO

pre stredoeurópsky región doc. PharmDr. Daniela Mináriková, PhD., MSc., MPH – Farmaceutická fakulta UK, členka výboru SOA
PharmDr. Miroslava Snopková, PhD., – viceprezidentka Slovenskej lekárnickej komory (SLeK)

Mgr. Denisa Priadková – predsedníčka OZ plno MUDr. Marek Rác, PhD., hepatológ, primár internej kliniky FN Nitra, člen výboru SOA.

Viac informácií nájdete na webstránke www.slovenskoprotiobezite.sk a na sociálnych sieťach profilu @Slovensko proti obezite, alebo pod
hashtagom #slovenskoprotiobezite, www.linkaobezity.sk a profiloch uvedených partnerov.
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Svetový deň obezity  
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Miroslav Košírer / Bratislava / Obezita a ochorenia pečene sú spojené nádoby. Základné merania vám poskytnú v lekárni. Obezita
ohrozuje pečeň rovnako ako alkohol. Upozorňuje Slovenská obezitologická asociácia (SOA) pri príležitosti Svetového dňa obezity (World
Obesity Day), ktorý sa každoročne koná 4. marca. V spolupráci so Slovenskou lekárnickou komorou (SLeK) podporuje realizáciu
skríningových vyšetrení v lekárňach, zameraných nielen na samotnú (pre)obezitu, ale aj na ochorenia pečene.

Obezita je chronické, recidivujúce a progredujúce ochorenie s vysokou prevalenciou na celom svete. Najnovšie údaje hovoria o 2
miliardách dospelých osôb s nadhmotnosťou/obezitou, o 800 miliónoch s obezitou a 250 miliónoch obéznych detí na celom svete. Na
Slovensku má nadhmotnosť 60 – 70 % populácie v produktívnom veku, obezitou trpí 25 %. Obezitológovia hovoria o pandémii a zhodujú
sa, že v manažmente obezity a jej komorbidít je nevyhnutný multidisciplinárny prístup. Liečba obezity by mala byť tímovou prácou lekára
prvého kontaktu, špecialistov, chirurgov, no zahŕňa aj nutričných terapeutov, trénerov, psychológov, farmaceutov a ďalších odborníkov.
Zdravotné riziká obezity Obezitu verejnosť stále nedostatočne vníma ako chronické ochorenie a považuje ju za „kozmetický“ problém.
Aktivity odborných spoločností sa snažia tento pohľad na obezitu zmeniť. Upozorňujú na to, že obezita je komplexné, chronické
ochorenie, ktoré podlieha silným biologickým princípom, sprevádzané stigmou a diskrimináciou, vážne ohrozuje zdravie už v nízkom
veku, avšak je liečiteľné. „Téma obezity je stále výsostne aktuálna. Hoci sa v posledných rokoch nahliadanie na obezitu u odbornej
verejnosti zmenilo, široká verejnosť ju stále nepovažuje za chronické a život ohrozujúce ochorenie,“ hovorí doc. MUDr. Ľubomíra
Fábryová, PhD., MPH,

prezidentka Slovenskej obezitologickej asociácie (SOA) a dodáva, že „(pre)obezita nielen znižuje kvalitu života pacientov, ale aj výrazne
zvyšuje kardiometabolické ochorenia, najmä riziko rozvoja diabetes mellitus 2. typu, niektorých nádorových ochorení a v neposlednom
rade aj ochorení pečene.“ Obezita a ochorenia pečene: Spojené nádoby Pacientov s obezitou okrem iných pridružených ochorení vážne
ohrozujú aj ochorenia pečene. Najčastejším z nich je nealkoholová steatóza pečene asociovaná s metabolickou dysfunkciou pečene
(MASLD). Vzniká kvôli nadmernej akumulácii tuku v pečeni, preto ju verejnosť pozná ako „stukovatenú“ pečeň. Zahŕňa celý rad
chorobných stavov; od izolovanej akumulácie lipidov (tukov) – steatóza až po aktívnu progresívnu zápalovú formu -steatohepatitída.
Pretrvávanie zápalu vedie k zmnoženiu väziva v pečeni (fibróza), k jej „tvrdnutiu“ a k vzniku cirhózy. Nezriedkavým dôsledkom býva
zlyhanie pečene alebo rakovina pečene. „Z klinického hľadiska je dôležitou výzvou identifikovať pacientov s MASLD so zvýšeným rizikom
vzniku cirhózy alebo rakoviny pečene a poskytnúť im potrebnú zdravotnú starostlivosť. Prevenciou rozvoja a liečbou (pre)obezity môžeme
predchádzať rozvoju stukovatenia pečene“ hovorí hepatológ a člen výboru Slovenskej obezitologickej asociácie MUDr. Marek Rác, PhD.

Slovensko proti obezite 2024. V minulom roku Slovenská obezitologická asociácia (SOA) v spolupráci so Slovenskou lekárnickou
komorou (SLeK) a Bratislavským samosprávnym krajom (BSK) vo vybraných lekárňach iniciovali pilotný projekt zahŕňajúci aktivity
zamerané na skríning ľudí s (pre)obezitou. Projekt bol ocenený Európskou koalíciou pacientov žijúcich s obezitou (ECPO) ako najlepší
projekt multidisciplinárnej spolupráce. V tomto roku sa projekt koná celoslovensky. Cieľom projektu Slovensko proti obezite 2024 je
upozorniť na obezitu ako chronické ochorenie, ktoré patrí do rúk lekára, a zároveň priniesť základné vyšetrenia bližšie k ľuďom. Niektoré
merania detegujúce rizikové parametre (pre)obezity patria aj medzi kompetencie farmaceuta, ktorý je jedným z najdostupnejších
zdravotníckych pracovníkov.

V tomto roku sa do projektu zapája 72 lekární na celom Slovensku. V lekárňach si záujemcovia môžu nechať odmerať krvný tlak, BMI,
glykémiu, cholesterol, ale aj niektoré parametre pri vybraných ochoreniach pečene. Niektoré ukazovatele obezity a s ňou spojených
diagnóz, ktoré vážne ohrozujú zdravie, nemusí jednotlivec vedieť rozpoznať sám. Ak si nie je istý, základné preventívne merania mu
vedia odborne poskytnúť farmaceuti vo verejných lekárňach. „Výkon skríningu a prevencie (pre)obezity, ochorení pečene a ďalších
ochorení spadá aj do kompetencií farmaceuta.

Prednedávnom boli schválené viaceré štandardné postupy pre výkon prevencie a skríningu v podmienkach verejných lekární. Našim
cieľom je postupne ich implementovať tak, aby boli preventívne merania a skríning ochorení dostupné vo všetkých lekárňach na
Slovensku,“ uviedla PharmDr. Miroslava Snopková, PhD., viceprezidentka Slovenskej lekárnickej komory (SLeK).Sprievodné aktivity Do
projektu Slovensko proti obezite sa zapájajú aj ďalší partneri.

Medzi sprievodné podujatia v rámci Svetového dňa obezity patrí aj Týždeň boja proti obezite, ktorý každoročne organizuje Slovenský
spolok študentov farmácie na Farmaceutickej Fakulte UK v Bratislave. EASO Centrum pre manažment obezity v Biomedicínskom centre
SAV pripravuje analýzu telesného zloženia, konzultácie s lekárom a výživovým špecialistom, merania kardio – respiračnej fyzickej
zdatnosti, ako aj ukážky tréningov. V rámci projektu Škola obezity realizuje Detská FN v Košiciach s Ústavom ošetrovateľstva Lekárskej
fakulty UPJŠ v Košiciach aktivitu „Život bez obezity“. Linka obezity Jednou z mnohých aktivít Slovenskej obezitologickej asociácie a jej
partnerov je aj projekt Linka obezity, ktorá bola spustená na jeseň 2023. Poskytuje telefonické konzultácie priamo s odborníkmi na
manažment obezity. Dovolať sa na ňu je možné každý utorok od 17:00 – 20:00 hod. Viac informácií: www.linkaobezity.sk/ .
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Nízku informovanosť a stigmatizáciu obezity chce zmeniť aj združenie plno – podpora liečby nadváhy a obezity. Jediné na Slovensku
spája klinicky overené dáta a odborníkov s tímom dobrovoľníkov, ktorí boli v trvalom chudnutí úspešní a tými, ktorí sa do redukcie
hmotnosti a cesty za zdravším „ja“ zapoja. Komunikuje interaktívne, zrozumiteľne a pozitívne. „Informácie o obezite potrebuje na
Slovensku úplne každý, pretože ak sa kilá navyše netýkajú vás, určite sa ich potrebuje zbaviť niekto v rodine, práci, či v okolí. Ak by sme

dokázali liečiť nadváhu a obezitu a predísť tak ochoreniam, ktoré spôsobujú, za ušetrené peniaze by Slovensko mohlo každý rok postaviť
jednu nemocnicu. Dôvodov, prečo by ste sa mali do informačného toku zapojiť práve vy a práve teraz, je skrátka plno,“ hovorí
predsedníčka združenia Mgr. Denisa Priadková.

Zúčastnení: doc. MUDr. Ľubomíra Fábryová, PhD., MPH – špecialistka na diabetológiu, poruchy látkovej premeny a výživy, prezidentka
Slovenskej obezitologickej asociácie (SOA) a predsedníčka Obezitologickej sekcie Slovenskej diabetologickej spoločnosti (OS SDS),
viceprezidentka EASO

pre stredoeurópsky región doc. PharmDr. Daniela Mináriková, PhD., MSc., MPH – Farmaceutická fakulta UK, členka výboru SOA
PharmDr. Miroslava Snopková, PhD., – viceprezidentka Slovenskej lekárnickej komory (SLeK)

Mgr. Denisa Priadková – predsedníčka OZ plno MUDr. Marek Rác, PhD., hepatológ, primár internej kliniky FN Nitra, člen výboru SOA.

Viac informácií nájdete na webstránke www.slovenskoprotiobezite.sk a na sociálnych sieťach profilu @Slovensko proti obezite, alebo pod
hashtagom #slovenskoprotiobezite, www.linkaobezity.sk a profiloch uvedených partnerov.
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Národný projekt „Digitálna transformácia vzdelávania a školy“ sa naplno rozbieha  
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Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, UPJŠ
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Ako budovať trvalo udržateľný systém podpory digitálnej transformácie vzdelávania? Na túto výzvu sa zameriava nový Národný projekt
Digitálna transformácia vzdelávania a školy” (DiTEdu). Na základe výskumu priamo v školách a vyhodnocovania relevantných dát bude
poskytovaná adresná podpora každej škole na Slovensku, ktorá prejaví záujem. Školy budú mať k dispozícii metodické materiály,
vzdelávacie programy pre školských digitálnych koordinátorov, učiteľov aj riaditeľov. V pláne je tiež adaptácia rámca EÚ DigCompEdu do
vzdelávania pedagógov a odborných zamestnancov. Súčasťou budovania podpory je vznik Národného centra pre digitálnu transformáciu
vzdelávania v akademickom prostredí. Projekt je financovaný z európskych štrukturálnych fondov cez Program Slovensko. Prijímateľom
NFP sa stal Národný inštitút vzdelávania a mládeže (NIVaM) v spolupráci s partnermi z Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
(UPJŠ), Univerzity Komenského v Bratislave (UK) a Ministerstva školstva, vedy, výskumu a mládeže SR (MŠVVaM).

Realizácia prvých aktivít začala už v septembri 2023, ukončenie projektu je plánované na 31. augusta 2028. Zámery DiTEdu reflektujú
dynamické zmeny, ktoré do spoločnosti prináša digitálna éra. V tomto zmysle národný projekt vychádza zo strategického dokumentu
MŠVVaM Program informatizácie školstva do roku 2030. „Pre úspech národného projektu bude kľúčovou digitálna transformácia
vzdelávania na jednotlivých školách, ich sieťovanie naprieč celým Slovenskom aj v rámci regiónov. Chceme vybudovať udržateľný
systém podpory škôl a učiteľov na ceste k digitálnej excelencii, v ktorom bude pre aktérov vzdelávania poskytovaná profesionálna
kontinuálna podpora, vzdelávanie a zdroje v súlade s najnovšími trendami v digitálnom vzdelávaní,“ hovorí Ján Hrinko, poverený
generálny riaditeľ NIVaM. Jedným z pilierov pre udržateľný systém podpory digitálnej transformácie vzdelávania v rámci projektu DiTEdu
aj po jeho ukončení je vznik Národného centra pre digitálnu transformáciu vzdelávania (NCDTV), s pracoviskami na UPJŠ a na UK. Do
výskumných a vzdelávacích aktivít budú zapojení experti z ďalších vysokých škôl, NIVaM a praxe. Podpora digitálnej transformácie
vzdelávania je v projekte DiTEdu rozdelená do 9 podaktivít: Vzdelávanie a permanentná metodická podpora školských digitálnych
koordinátorov (ŠDK) Adaptácia rámca EÚ DigCompEdu do pregraduálneho vzdelávania a vzdelávania v profesijnom rozvoji
pedagogických zamestnancov a odborných zamestnancov MŠ, ZŠ a SŠ Tvorba a využívanie metodických materiálov pre podporu
digitálnej transformácie vzdelávania Vytvorenie spolupracujúcej komunity s ďalšími organizáciami a útvarmi rezortu školstva,
akademickou obcou, základnými a strednými školami, orgánmi verejnej správy a samosprávy, inými subjektmi a občianskou verejnosťou
v oblasti využitia a výmeny skúseností odborníkov z praxe v oblasti digitálnej transformácie vzdelávania Tvorba analýz, expertíz,
štandardov, odporúčaní, kritérií a mechanizmov pre implementáciu opatrení v oblasti digitálnej transformácie vzdelávania Realizácia a
podpora edukačného výskumu v oblasti digitálnej transformácie vzdelávania Príprava, realizácia a certifikácia kvality vzdelávacích
obsahov, pedagogických postupov a škôl digitálnej excelencie Experimentálne overenie nového študijného odboru Gymnázium so
zameraním na informatiku Popularizačné aktivity a podpora spoločenského povedomia o potrebách digitálnej transformácie vzdelávania
DiTEdu má za sebou úspešný štart Aktivity projektu sa rozbehli už od schválenia zámeru projektu dňa 7.9.2024. Vo väzbe na národný
projekt Podpora pomáhajúcich profesií 3 sa od septembra realizuje vzdelávanie a metodická podpora pre školských digitálnych
koordinátorov. „Spolu v troch behoch inovačného vzdelávania je aktuálne 385 a v Klube digitálnych koordinátorov 590 frekventantov.
Rozbehli sme podporu pre riaditeľov škôl. V rámci Klubu riaditeľov realizujeme v tomto období oblastné stretnutia (čajovne), ktoré sú
zamerané na efektívne riadenie školy aj vo väzbe na digitálnu transformáciu vzdelávania. Podpora pre učiteľov ZŠ a SŠ začala
prostredníctvom Klubov učiteľov všeobecnovzdelávacích predmetov. ide o workshopy (prezenčne alebo online), ktoré sú zamerané na
inovatívne vyučovanie a sieťovanie. Je to priestor na inšpiratívne diskusie, nové nápady, či zdieľanie postrehov z výučby v kruhu ľudí s
rovnakým zameraním,“ hovorí Veronika Hubeňáková z NCDTV. Odborné tímy NCDTV v súčasnosti pracujú na príprave
experimentálneho overovania nového študijného odboru „Gymnázium so zameraním na informatiku“.

Výučba sa začne od 1.9.2024 na vybraných 10 gymnáziách. V príprave sú aj programy inovačného vzdelávania pre pedagogických
zamestnancov a odborných zamestnancov vo väzbe na rámec EÚ DigCompEdu a programy vzdelávania pre pracovníkov s mládežou.
Bližšie informácie o národnom projekte DiTEdu sú na webových stránkach https://nivam.sk/np-ditedu/ a https://www.ncdtv.sk/.

Fulltextové vyhľadávanie
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Ako TASR informovala hovorkyňa univerzity Laura Hoľanová, ide predovšetkým o druhy a kultivary rodov lišajovec, vanda, cymbídium,
dendróbium a črievičkovec.

Doplnila, že orchidey vynikajú viacerými vlastnosťami, nájdeme ich v takmer každom biotope na Zemi od tropických oblastí až po mierne
pásma s výnimkou ľadovcov. "Medzi výnimočné epifytické orchidey, zastúpené aj u nás na výstave, patria rastliny rodu vanda.
Pochádzajú z juhovýchodnej Indie až južnej Číny a zaujmú svojím sfarbením v rôznych odtieňoch modrej a purpurovej s tmavšou
mozaikovitou kresbou," vysvetľuje riaditeľ Botanickej záhrady UPJŠ v Košiciach Pavol Mártonfi.

Okrem pestrosti farieb a veľkosti kvetov sa budú môcť návštevníci pokochať aj voňajúcimi skvostami. "Jednou z orchideí, ktorej sladká
vôňa pripomína zmes púdru a ruží, je Pescatoria dayana. Ide o epifytickú orchideu pochádzajúcu z vlhkých tropických oblastí Panamy,
Ekvádoru a Kolumbie. Jej voňavé kvety dorastajú do veľkosti sedem centimetrov, sú voskovité a trváce," dopĺňa Mártonfi.

FOTOGRAFIE Z VÝSTAVY NÁJDETE V GALÉRII

Tohtoročná výstava je obohatená aj o spoluprácu botanickej záhrady so Strednou odbornou školou poľnohospodárstva a služieb na
vidieku v Košiciach, jej študenti pripravia živé dekorácie vo výstavnej vitríne umiestnenej vo vestibule. Výstava je k dispozícii denne od
9.00 do 17.00 h v skleníku na Mánesovej ulici v Košiciach a potrvá do 10. marca. Zároveň je doplnená predajom orchideí vo vestibule
budovy.

Ako TASR informovala hovorkyňa univerzity Laura Hoľanová, ide predovšetkým o druhy a kultivary rodov lišajovec, vanda, cymbídium,
dendróbium a črievičkovec.

Doplnila, že orchidey vynikajú viacerými vlastnosťami, nájdeme ich v takmer každom biotope na Zemi od tropických oblastí až po mierne
pásma s výnimkou ľadovcov. "Medzi výnimočné epifytické orchidey, zastúpené aj u nás na výstave, patria rastliny rodu vanda.
Pochádzajú z juhovýchodnej Indie až južnej Číny a zaujmú svojím sfarbením v rôznych odtieňoch modrej a purpurovej s tmavšou
mozaikovitou kresbou," vysvetľuje riaditeľ Botanickej záhrady UPJŠ v Košiciach Pavol Mártonfi.

Okrem pestrosti farieb a veľkosti kvetov sa budú môcť návštevníci pokochať aj voňajúcimi skvostami. "Jednou z orchideí, ktorej sladká
vôňa pripomína zmes púdru a ruží, je Pescatoria dayana. Ide o epifytickú orchideu pochádzajúcu z vlhkých tropických oblastí Panamy,
Ekvádoru a Kolumbie. Jej voňavé kvety dorastajú do veľkosti sedem centimetrov, sú voskovité a trváce," dopĺňa Mártonfi.

FOTOGRAFIE Z VÝSTAVY NÁJDETE V GALÉRII

Tohtoročná výstava je obohatená aj o spoluprácu botanickej záhrady so Strednou odbornou školou poľnohospodárstva a služieb na
vidieku v Košiciach, jej študenti pripravia živé dekorácie vo výstavnej vitríne umiestnenej vo vestibule. Výstava je k dispozícii denne od
9.00 do 17.00 h v skleníku na Mánesovej ulici v Košiciach a potrvá do 10. marca. Zároveň je doplnená predajom orchideí vo vestibule
budovy.

Ako TASR informovala hovorkyňa univerzity Laura Hoľanová, ide predovšetkým o druhy a kultivary rodov lišajovec, vanda, cymbídium,
dendróbium a črievičkovec.

Doplnila, že orchidey vynikajú viacerými vlastnosťami, nájdeme ich v takmer každom biotope na Zemi od tropických oblastí až po mierne
pásma s výnimkou ľadovcov. "Medzi výnimočné epifytické orchidey, zastúpené aj u nás na výstave, patria rastliny rodu vanda.
Pochádzajú z juhovýchodnej Indie až južnej Číny a zaujmú svojím sfarbením v rôznych odtieňoch modrej a purpurovej s tmavšou
mozaikovitou kresbou," vysvetľuje riaditeľ Botanickej záhrady UPJŠ v Košiciach Pavol Mártonfi.

Okrem pestrosti farieb a veľkosti kvetov sa budú môcť návštevníci pokochať aj voňajúcimi skvostami. "Jednou z orchideí, ktorej sladká
vôňa pripomína zmes púdru a ruží, je Pescatoria dayana. Ide o epifytickú orchideu pochádzajúcu z vlhkých tropických oblastí Panamy,
Ekvádoru a Kolumbie. Jej voňavé kvety dorastajú do veľkosti sedem centimetrov, sú voskovité a trváce," dopĺňa Mártonfi.

FOTOGRAFIE Z VÝSTAVY NÁJDETE V GALÉRII

Tohtoročná výstava je obohatená aj o spoluprácu botanickej záhrady so Strednou odbornou školou poľnohospodárstva a služieb na
vidieku v Košiciach, jej študenti pripravia živé dekorácie vo výstavnej vitríne umiestnenej vo vestibule. Výstava je k dispozícii denne od
9.00 do 17.00 h v skleníku na Mánesovej ulici v Košiciach a potrvá do 10. marca. Zároveň je doplnená predajom orchideí vo vestibule
budovy.
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Právnická fakulta UPJŠ opäť spustila Študentskú právnu poradňu

Na snímke zrekonštruovaná budova PF UPJŠ. Foto: TASR - František Iván

Študentská právna poradňa pre Košičanov je súčasťou klinického vzdelávania a jej realizáciu zabezpečuje Pracovisko právnych kliník
Právnickej fakulty UPJŠ.

včera 18:26

Košice 3. marca (TASR) - Študentskú právnu poradňu opätovne otvorila Právnická fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v
spolupráci s mestom Košice. Občania mesta tak majú možnosť získať bezplatnú právnu analýzu svojho právneho problému, ktorú pre
nich vypracujú študenti práva pod dohľadom skúsených advokátov. Informovala o tom hovorkyňa UPJŠ Laura Hoľanová.

Objednávky klientov budú prijímané do 15. apríla alebo do naplnenia kapacity poradne. "Súčasťou právnej analýzy pre klienta je právny
rozbor jeho prípadu a konkrétne možnosti jeho riešenia. Činnosť Študentskej právnej poradne sa uskutočňuje v nasledujúcich právnych
oblastiach - občianske právo, rodinné právo, obchodné právo, pracovné právo, právo sociálneho zabezpečenia, správne právo a daňové
právo," uviedla hovorkyňa. Z činnosti poradne sú vylúčené analýzy v oblasti trestného práva.

Na stretnutie je potrebné objednať sa vopred buď telefonicky na čísle 55 6419 385 v kancelárii prvého kontaktu na Magistráte mesta
Košice, alebo emailom na adrese dominika.beckova@upjs.sk alebo laura.gazdagova@student.upjs.sk. Dohodnuté stretnutia budú
prebiehať v priestoroch fakulty.

Študentská právna poradňa pre Košičanov je súčasťou klinického vzdelávania a jej realizáciu zabezpečuje Pracovisko právnych kliník
Právnickej fakulty UPJŠ. Hlavnou myšlienkou je spojenie praktického vzdelávania študentov práva a pomoci osobám, ktoré majú právny
problém, ale nevyhľadali profesionálnu pomoc advokáta.

" Kapacita poradne je postačujúca na to, aby sme v letnom semestri prijali približne 20 klientov. V zimnom semestri študenti a študentky
vypracovali právne analýzy pre 19 klientov. Evidujeme veľmi pozitívnu spätnú väzbu tak od študentov, ako aj od klientov," informovala
Dominika Marčoková Becková, koordinátorka Študentskej právnej poradne. V pláne je pokračovanie projektu aj po aktuálnom treťom
ročníku.
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Právnická fakulta UPJŠ opäť spustila Študentskú právnu poradňu

Košice 3. marca (TASR) - Študentskú právnu poradňu opätovne otvorila Právnická fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v
spolupráci s mestom Košice. Občania mesta tak majú možnosť získať bezplatnú právnu analýzu svojho právneho problému, ktorú pre
nich vypracujú študenti práva pod dohľadom skúsených advokátov. Informovala o tom hovorkyňa UPJŠ Laura Hoľanová. Objednávky
klientov budú prijímané do 15. apríla alebo do naplnenia kapacity poradne. "Súčasťou právnej analýzy pre klienta je právny rozbor jeho
prípadu a konkrétne možnosti jeho riešenia. Činnosť Študentskej právnej poradne sa uskutočňuje v nasledujúcich právnych oblastiach -
občianske právo, rodinné právo, obchodné právo, pracovné právo, právo sociálneho zabezpečenia, správne právo a daňové právo,"
uviedla hovorkyňa. Z činnosti poradne sú vylúčené analýzy v oblasti trestného práva. Na stretnutie je potrebné objednať sa vopred buď
telefonicky na čísle 55 6419 385 v kancelárii prvého kontaktu na Magistráte mesta Košice, alebo emailom na adrese
dominika.beckova@upjs.sk alebo laura.gazdagova@student.upjs.sk. Dohodnuté stretnutia budú prebiehať v priestoroch fakulty.
Študentská právna poradňa pre Košičanov je súčasťou klinického vzdelávania a jej realizáciu zabezpečuje Pracovisko právnych kliník
Právnickej fakulty UPJŠ. Hlavnou myšlienkou je spojenie praktického vzdelávania študentov práva a pomoci osobám, ktoré majú právny
problém, ale nevyhľadali profesionálnu pomoc advokáta. "Kapacita poradne je postačujúca na to, aby sme v letnom semestri prijali
približne 20 klientov. V zimnom semestri študenti a študentky vypracovali právne analýzy pre 19 klientov. Evidujeme veľmi pozitívnu
spätnú väzbu tak od študentov, ako aj od klientov," informovala Dominika Marčoková Becková, koordinátorka Študentskej právnej
poradne. V pláne je pokračovanie projektu aj po aktuálnom treťom ročníku. hol tur
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Právnická fakulta UPJŠ opäť spustila Študentskú právnu poradňu

Košice 3. marca (TASR) - Študentskú právnu poradňu opätovne otvorila Právnická fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v
spolupráci s mestom Košice. Občania mesta tak majú možnosť získať bezplatnú právnu analýzu svojho právneho problému, ktorú pre
nich vypracujú študenti práva pod dohľadom skúsených advokátov. Informovala o tom hovorkyňa UPJŠ Laura Hoľanová.

Objednávky klientov budú prijímané do 15. apríla alebo do naplnenia kapacity poradne. "Súčasťou právnej analýzy pre klienta je právny
rozbor jeho prípadu a konkrétne možnosti jeho riešenia. Činnosť Študentskej právnej poradne sa uskutočňuje v nasledujúcich právnych
oblastiach - občianske právo, rodinné právo, obchodné právo, pracovné právo, právo sociálneho zabezpečenia, správne právo a daňové
právo," uviedla hovorkyňa. Z činnosti poradne sú vylúčené analýzy v oblasti trestného práva.

Na stretnutie je potrebné objednať sa vopred buď telefonicky na čísle 55 6419 385 v kancelárii prvého kontaktu na Magistráte mesta
Košice, alebo emailom na adrese dominika.beckova@upjs.sk alebo laura.gazdagova@student.upjs.sk. Dohodnuté stretnutia budú
prebiehať v priestoroch fakulty.

Študentská právna poradňa pre Košičanov je súčasťou klinického vzdelávania a jej realizáciu zabezpečuje Pracovisko právnych kliník
Právnickej fakulty UPJŠ. Hlavnou myšlienkou je spojenie praktického vzdelávania študentov práva a pomoci osobám, ktoré majú právny
problém, ale nevyhľadali profesionálnu pomoc advokáta.

"Kapacita poradne je postačujúca na to, aby sme v letnom semestri prijali približne 20 klientov. V zimnom semestri študenti a študentky
vypracovali právne analýzy pre 19 klientov. Evidujeme veľmi pozitívnu spätnú väzbu tak od študentov, ako aj od klientov," informovala
Dominika Marčoková Becková, koordinátorka Študentskej právnej poradne. V pláne je pokračovanie projektu aj po aktuálnom treťom
ročníku.

hol tur

Autor: HOL

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/1514112354/8b938f4ea3f087252f98?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MTIxNDI4MTYsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MTUxNDExMjM1NCwidGlkIjozMDE4OX0.e3RfUQmkAcLdHGOOWj9sMHeBS_kLK22CWuW0W6bmCu0


Mediaboard | mediaboard.com 29

Právnická fakulta UPJŠ otvorila Študentskú právnu poradňu  
  3. 3. 2024, 18:35, Zdroj: kosice.korzar.sme.sk , Vydavateľ: Petit Press, a.s., Autor: TASR, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika

v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
Dosah: 53 595 GRP: 1,19 OTS: 0,01 AVE: 1152 EUR 

Právnická fakulta UPJŠ otvorila Študentskú právnu poradňu

Občanom vypracujú bezplatnú právnu analýzu problému.

KOŠICE. Študentskú právnu poradňu opätovne otvorila Právnická fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v spolupráci s mestom
Košice.

Pod dohľadom skúsených advokátov

Občania mesta tak majú možnosť získať bezplatnú právnu analýzu svojho právneho problému, ktorú pre nich vypracujú študenti práva
pod dohľadom skúsených advokátov. Informovala o tom hovorkyňa UPJŠ Laura Hoľanová.

Objednávky klientov budú prijímané do 15. apríla alebo do naplnenia kapacity poradne.

"Súčasťou právnej analýzy pre klienta je právny rozbor jeho prípadu a konkrétne možnosti jeho riešenia. Činnosť Študentskej právnej
poradne sa uskutočňuje v nasledujúcich právnych oblastiach - občianske právo, rodinné právo, obchodné právo, pracovné právo, právo
sociálneho zabezpečenia, správne právo a daňové právo," uviedla hovorkyňa.

Z činnosti poradne sú vylúčené analýzy v oblasti trestného práva.

Praktické vzdelávanie študentov

Na stretnutie je potrebné objednať sa vopred buď telefonicky na čísle 55 6419 385 v kancelárii prvého kontaktu na Magistráte mesta
Košice, alebo emailom na adrese dominika.beckova@upjs.sk alebo laura.gazdagova@student.upjs.sk.

Dohodnuté stretnutia budú prebiehať v priestoroch fakulty.

Študentská právna poradňa pre Košičanov je súčasťou klinického vzdelávania a jej realizáciu zabezpečuje Pracovisko právnych kliník
Právnickej fakulty UPJŠ.

Hlavnou myšlienkou je spojenie praktického vzdelávania študentov práva a pomoci osobám, ktoré majú právny problém, ale nevyhľadali
profesionálnu pomoc advokáta.

"Kapacita poradne je postačujúca na to, aby sme v letnom semestri prijali približne 20 klientov. V zimnom semestri študenti a študentky
vypracovali právne analýzy pre 19 klientov. Evidujeme veľmi pozitívnu spätnú väzbu tak od študentov, ako aj od klientov," informovala
Dominika Marčoková Becková, koordinátorka Študentskej právnej poradne.

V pláne je pokračovanie projektu aj po aktuálnom treťom ročníku.

Autor: TASR
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Národný projekt „Digitálna transformácia vzdelávania a školy“ (DiTEdu) sa zameria na budovanie trvalo udržateľného systému podpory
digitálnej transformácie vzdelávania.

Projekt začal už vlani v septembri

Poskytovanie adresnej podpory školám, ktoré prejavia záujem, bude na základe výskumu v školách a vyhodnocovaní dát. Školám budú k
dispozícii metodické materiály i vzdelávacie programy pre školských digitálnych koordinátorov, učiteľstvo a riaditeľov.

„V pláne je tiež adaptácia rámca EÚ DigCompEdu do vzdelávania pedagógov a odborných zamestnancov. Súčasťou budovania podpory
je vznik Národného centra pre digitálnu transformáciu vzdelávania v akademickom prostredí,“ informuje Národný inštitút vzdelávania a
mládeže (NIVaM). Projekt by mal byť financovaný z eurofondov, z Programu Slovensko.

„Prijímateľom NFP sa stal Národný inštitút vzdelávania a mládeže (NIVaM) v spolupráci s partnermi z Univerzity Pavla Jozefa Šafárika
v Košiciach (UPJŠ), Univerzity Komenského v Bratislave (UK) a Ministerstva školstva, vedy, výskumu a mládeže SR (MŠVVaM),“
dopĺňa NIVaM. Prvé aktivity začali v septembri minulého roka a ukončenie projektu je naplánované na koniec augusta 2028.

Ide o podporu škôl v digitálnej transformácii vzdelávania

Ciele projektu odrážajú zmeny, ktoré do spoločnosti prináša digitálna éra. Východiskom preň je strategický dokument ministerstva
školstva Program informatizácie školstva do roku 2030.

Druckerovo ministerstvo prerozdelí medzi konzorciá ôsmich vysokých škôl až 120 miliónov eur

„Pre úspech národného projektu bude kľúčovou digitálna transformácia vzdelávania na jednotlivých školách, ich sieťovanie naprieč celým
Slovenskom aj v rámci regiónov. Chceme vybudovať udržateľný systém podpory škôl a učiteľov na ceste k digitálnej excelencii, v ktorom
bude pre aktérov vzdelávania poskytovaná profesionálna kontinuálna podpora, vzdelávanie a zdroje v súlade s najnovšími trendami v
digitálnom vzdelávaní,“ priblížil poverený generálny riaditeľ NIVaM Ján Hrinko.

Podpora je rozdelená do deviatich podaktivít

Medzi piliermi udržania systému podpory digitálnej transformácie vzdelávania aj po skončení projektu je vznik Národného centra pre
digitálnu transformáciu vzdelávania (NCDTV), ktoré by malo mať pracoviská na UK i UPJŠ, rovnako by do výskumných a vzdelávacích
aktivít mali byť zapojení aj odborníci z iných vysokých škôl, NIVaM-u a z praxe.

ŠŠI skúmala kvalitu vzdelávania v súkromných aj štátnych škôlkach a základných školách, rozdiely sú minimálne

V projekte je podpora digitálnej transformácie vzdelávania rozdelená do deviatich podaktivít. Tie zahŕňajú napríklad vzdelávanie a
metodickú podporu školských digitálnych koordinátorov, realizáciu a podporu edukačného výskumu v oblasti digitálnej transformácie
vzdelávania či experimentálne overovanie nového študijného odboru Gymnázium so zameraním na informatiku.

Realizácia workshopov pre riaditeľov aj učiteľov

Od septembra 2023 je realizované vzdelávanie i metodická podpora školských digitálnych koordinátorov, a to vo väzbe na projekt
Podpora pomáhajúcich profesií 3.

Ktoré školy na Slovensku dosahujú najlepšie výsledky žiakov? INEKO zverejnilo hodnotenie

„Spolu v troch behoch inovačného vzdelávania je aktuálne 385 a v Klube digitálnych koordinátorov 590 frekventantov. Rozbehli sme
podporu pre riaditeľov škôl. V rámci Klubu riaditeľov realizujeme v tomto období oblastné stretnutia (čajovne), ktoré sú zamerané na
efektívne riadenie školy aj vo väzbe na digitálnu transformáciu vzdelávania. Podpora pre učiteľov ZŠ a SŠ začala prostredníctvom Klubov
učiteľov všeobecnovzdelávacích predmetov. Ide o workshopy (prezenčne alebo online), ktoré sú zamerané na inovatívne vyučovanie a
sieťovanie,“ priblížila Veronika Hubeňáková z NCDTV.

Od nového školského roka začne i experimentálne overovanie nového študijného odboru „Gymnázium so zameraním na informatiku“, a
to na desiatich vybraných gymnáziách.

Ďalšie k téme
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(Ilustračná foto)

Študentskú právnu poradňu opätovne otvorila Právnická fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v spolupráci s mestom Košice.

Občania mesta tak majú možnosť získať bezplatnú právnu analýzu svojho právneho problému, ktorú pre nich vypracujú študenti práva
pod dohľadom skúsených advokátov. Informovala o tom hovorkyňa UPJŠ Laura Hoľanová.

Objednávky klientov budú prijímané do 15. apríla alebo do naplnenia kapacity poradne. "Súčasťou právnej analýzy pre klienta je právny
rozbor jeho prípadu a konkrétne možnosti jeho riešenia. Činnosť Študentskej právnej poradne sa uskutočňuje v nasledujúcich právnych
oblastiach - občianske právo, rodinné právo, obchodné právo, pracovné právo, právo sociálneho zabezpečenia, správne právo a daňové
právo," uviedla hovorkyňa. Z činnosti poradne sú vylúčené analýzy v oblasti trestného práva.

Na stretnutie je potrebné objednať sa vopred buď telefonicky na čísle 55 6419 385 v kancelárii prvého kontaktu na Magistráte mesta
Košice, alebo emailom na adrese dominika.beckova@upjs.sk alebo laura.gazdagova@student.upjs.sk. Dohodnuté stretnutia budú
prebiehať v priestoroch fakulty.

Študentská právna poradňa pre Košičanov je súčasťou klinického vzdelávania a jej realizáciu zabezpečuje Pracovisko právnych kliník
Právnickej fakulty UPJŠ. Hlavnou myšlienkou je spojenie praktického vzdelávania študentov práva a pomoci osobám, ktoré majú právny
problém, ale nevyhľadali profesionálnu pomoc advokáta.

"Kapacita poradne je postačujúca na to, aby sme v letnom semestri prijali približne 20 klientov. V zimnom semestri študenti a študentky
vypracovali právne analýzy pre 19 klientov. Evidujeme veľmi pozitívnu spätnú väzbu tak od študentov, ako aj od klientov," informovala
Dominika Marčoková Becková, koordinátorka Študentskej právnej poradne. V pláne je pokračovanie projektu aj po aktuálnom treťom
ročníku.

Viac k téme:
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Na dvoch župných školách v Košiciach a Michalovciach sa od septembra začne s experimentálnym overovaním. Experimentálne
overovanie bude v novom školskom roku v rámci študijného odboru gymnázium zamerané na informatiku.

Cieľom je pripraviť študentov pre trh práce

Ako informuje Košický samosprávny kraj (KSK) gymnazisti z Gymnázia Alejová v Košiciach a Gymnázia Pavla Horova v Michalovciach
sa budú vzdelávať v novovytvorených triedach zameraných na informatiku, kde bude vyučovaných desať nových predmetov. Cieľom je
vytvorenie modelu vzdelávania a prípravy študentov pre trh práce, a to so zameraním na informatiku.

Projekt Digitálna transformácia vzdelávania a školy sa zameria na budovanie trvalo udržateľného systému a poskytovanie adresnej
podpory školám

Počet žiakov bude riešený v dohodovacom konaní s ministerstvom školstva, predpoklad je, že v jednej triede by mohlo byť 17 až 21
študentov, na každom z gymnázií. Experimentálne overovanie budú organizačne zaisťovať garanti, ktorými sú Univerzita Pavla Jozefa
Šafárika v Košiciach, Centrum celoživotného vzdelávania a podpory projektov v Košiciach, a tiež zriaďovateľ škôl v spolupráci s ich
riaditeľmi.

Prieskum ukázal prekvapivé výsledky, domáce vzdelávanie pre svoje deti volia väčšinou vysokoškolsky vzdelaní rodičia

„Na východe máme veľký potenciál, ktorý čaká na svoj rozvoj. Dlhodobo pracujeme na tom, aby sme odliv mozgov zastavili. Jedným zo
spôsobov je aj zavádzanie nových foriem štúdia. Aktuálne je v experimentálnom overovaní zapojených desať gymnázií z celého
Slovenska, z toho dve školy sú práve z nášho kraja. V praxi to znamená, že študenti sa budú učiť v novovytvorených informatických
triedach, kde sa bude vyučovať dokopy desať nových predmetov. Učebné osnovy boli vytvorené na základe úzkej spolupráce odborníkov
z vysokých škôl a rôznych IT firiem,“ približuje predseda KSK Rastislav Trnka.

Župa chce podporiť aj rozvíjanie digitálnej gramotnosti

Návrh študijného odboru je založený na výsledkoch a výstupoch Národného projektu IT Akadémia – vzdelávanie pre 21. storočie. Ak sa
experimentálnemu overovaniu podarí splniť stanovené ciele, rezort školstva vytvorí nový študijný odbor s týmto zameraním, ktorý bude
prispôsobený na gymnaziálne štúdium.

ŠŠI skúmala kvalitu vzdelávania v súkromných aj štátnych škôlkach a základných školách, rozdiely sú minimálne

„Hlavným cieľom je príprava žiakov gymnázií na vysokoškolské štúdium informatiky či zlepšenie prípravy pre vysokoškolské štúdium,
konkrétne v oblastiach IT a STEM zameraných na umelú inteligenciu, analýzu dát, smart technológie, kyberbezpečnosť, robotiku,“
uvádza košická župa s tým, že chce podporiť aj rozvíjanie digitálnej gramotnosti a informatického myslenia, a to v kontexte
„matematického, informatického a prírodovedného vzdelávania žiakov systematickým a koordinovaným využívaním inovatívnych metód
výučby založených na aplikovaní bádateľských prístupov a projektového vyučovania“.

Ďalšie k téme
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Pri trestných činoch, ako je znásilnenie či sexuálne zneužívanie, sa budú uplatňovať doterajšie premlčacie doby, a to 20 rokov. Vyplýva
to z novely Trestného zákona, ktorú v stredu schválili poslanci Národnej rady (NR) SR. Rokovali o nej v skrátenom legislatívnom konaní.
Nová legislatíva má byť účinná od 15. marca, kedy má nadobudnúť účinnosť "veľká novela" Trestného zákona schválená 8. februára.

Vláda

Nové pravidlá dopravného značenia budú výsledkom práce odborníkov z viacerých oblastí

26. 02. 2024 - Účinnosť novely Vyhlášky MV SR č. 30/2020 Z. z. o dopravnom značení, ktorá mala vstúpiť do platnosti 1. apríla 2024, sa
posúva do roku 2029. O dôvodoch tohto kroku na tlačovej konferencii v pondelok 26. februára 2024 informovali minister vnútra Matúš
Šutaj Eštok, predseda Združenia miest a obcí Slovenska Jozef Božik a riaditeľ odboru dopravnej polície Prezídia PZ Rastislav Polakovič.

Tlačová správa Slovenskej obchodnej inšpekcie a Správcu zálohového systému ku kontrole jednorazových obalov na nápoje

27. 02. 2024 - Slovenská obchodná inšpekcia vykonala na základe kvalifikovaného podania Správcu zálohového systému a podnetov od
spotrebiteľov a ostatnej podnikateľskej verejnosti v priebehu 2. polroka 2023 kontrolnú akciu zameranú na dodržiavanie povinností
hospodárskych subjektov vyplývajúcich zo zákona o zálohovaní. Predmetom podania a podnetov bolo podozrenie na obchádzanie
zákona a zneužívanie zálohového systému, ktoré má za následok poškodzovanie výrobcov nápojov registrovaných v tomto systéme ale
aj spotrebiteľov, zo strany subjektov podnikajúcich v prihraničných oblastiach Trnavského a Nitrianskeho kraja. Na základe negatívnych
výsledkov vyplývajúcich z vykonaných kontrol v tejto časti Slovenska, boli v druhej etape skontrolované aj subjekty v ďaších
prihraničných oblastiach Slovenskej republiky.

Slovenskí ministri trvajú na vyšetrení smrti Slováka v Belgicku

27. 02. 2024 - Slovensko poslalo do Belgicka diplomatickú nótu v súvislosti s vyšetrovaním úmrtia 38-ročného Jozefa Chovanca po
zásahu belgických bezpečnostných zložiek letisku Charleroi spred šiestich rokov. „Absolútne rešpektujem nezávislosť súdnej moci a
nijako nechcem zasahovať do jej rozhodovacej právomoci. Každá krajina, ktorej občan prišiel o život za takýchto zvláštnych okolností, má
však plné právo žiadať prešetrenie všetkých skutočností. Mám za to, že v tomto prípade sa tak nestalo,“ vyhlásil pred novinármi minister
spravodlivosti Slovenskej republiky Boris Susko. „Obhajoba a pomoc občanom Slovenskej republiky v zahraničí je pre ministerstvo
zahraničných vecí kľúčová. Slovenská republika sa o vyšetrovanie tejto udalosti intenzívne zaujíma a minulý týždeň v piatok sme
odovzdali veľvyslankyni Belgického kráľovstva diplomatickú nótu, v ktorej sme vyjadrili naše vážne pochybnosti týkajúce sa vyšetrovania
tejto tragickej smrti,“ informoval minister zahraničných vecí a európskych záležitostí Slovenskej republiky Juraj Blanár. Obaja ministri
zároveň vyjadrili vážne obavy v súvislosti s priebehom súdneho konania pri objasňovaní spomínanej tragédie.

Príspevok na starostlivosť o zdravotne znevýhodnené deti v neštátnych akreditovaných centrách pre deti a rodinu zvýšime o 40 percent

27.02.2024 - Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR pripravuje legislatívnu zmenu, ktorou navýši financovanie vybraných miest v
neštátnych akreditovaných centrách pre deti a rodiny (CDR). Zmena by mala platiť od 1. júla 2024. Ide o neštátne akreditované CDR,
ktorých je na Slovensku 31, no iba 2 z nich poskytujú špecializovanú starostlivosť o deti s ťažkým zdravotným postihnutím, a práve tých
sa spomínané navýšenie dotkne.

Minister Takáč v Bruseli: „Nastal čas prejsť od slov k činom - situácia v agrosektore je vážna a vyžaduje si cielenú a urýchlenú podporu.“

27.02.2024 - V pondelok sa minister pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR Richard Takáč zúčastnil Rady EÚ pre poľnohospodárstvo a
rybárstvo AGRIFISH (26.2.). Išlo o kľúčové rokovanie európskych ministrov, ktorého cieľom bolo reagovať na pretrvávajúce protesty
európskych farmárov a poskytnúť konkrétne návrhy riešení na požiadavky, ktoré z úst poľnohospodárov odznievali aj počas masívnej
pondelkovej demonštrácie v Bruseli.

Bezpečné hraničné priechody sú důležité

27.02.2024 - Minister financií Ladislav Kamenický sa zúčastnil kontrolného dňa na pracoviskách finančnej správy, na troch hraničných
priechodoch s Ukrajinou.Spolu s prezidentom finančnej správy Jozefom Kissom navštívili železničný priechod Maťovské Vojkovce, cestný
priechod Vyšné Nemecké a hraničný priechod v Ubli.

Nové funkcionality elektronickej schránky z dielne NASES sa tešia obľube – boli aktivované viac ako 114 000-krát

27.02.2024- Národná agentúra pre sieťové a elektronické služby (NASES) pridala v minulom roku elektronickej schránke portálu 
slovensko.sk nové funkcionality. Vylepšenia výrazne pomáhajú zjednodušiť prácu s portálom slovensko.sk. Popularite sa teší aj iná, 
zásadná zmena, a to spustenie vzdialeného vydávania kvalifikovaných mandátnych certifikátov, ktoré orgány verejnej moci potrebujú k
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podpisovaniu svojich rozhodnutí.

Podnikanie spoločnosti Bosch na Slovensku ovplyvnil klesajúci dopyt

27. 02. 2024 - Podnikanie spoločnosti Bosch na Slovensku reaguje na klesajúci dopyt po elektrobicykloch. Firma preto urobila strategické
rozhodnutie a nebude rozširovať svoje výrobné prevádzky, čím sa zastavili aj rokovania o potenciálnej investícii pri obci Záborské na
východnom Slovensku. Bosch zároveň potvrdil, že zastavuje výrobu vo svojom existujúcom závode v Petrovanoch, čo tiež súvisí s
poklesom dopytu. Ďalších viac ako tisíc zamestnancov tejto spoločnosti pracujúcich na Slovensku v inom výrobnom sektore sa tieto
rozhodnutia nedotknú.

Úrad priemyselného vlastníctva povedie Pavol Gregorčok

28. 02. 2024 - Do vedenia Úradu priemyselného vlastníctva Slovenskej republiky (ÚPV SR) nastupuje Pavol Gregorčok. Rozhodla o tom
vláda SR na svojom výjazdovom rokovaní v stredu 28. februára 2024 v Michalovciach, ktorá ho menovala za predsedu ÚPV SR.

Pavol Gregorčok vyštudoval Právnickú fakultu na Univerzite Mateja Bela v Banskej Bystrici. Pôsobí ako advokát a od roku 2019 viedol
svoju advokátsku kanceláriu. V minulosti pôsobil aj ako predseda dozornej rady v spoločnosti Zvolenská teplárenská, a. s., či člen
dozornej rady spoločnosti Slovenská konsolidačná, a. s.

Ďalšie pracovné miesta na východnom Slovensku. Vláda SR schválila investičnú pomoc pre spoločnosť Lichtgitter FRP Slovakia.

28. 02. 2024 - Ďalšia investičná pomoc smeruje do okresu Michalovce, ktorý je od roku 2018 zaradený do zoznamu najmenej rozvinutých
okresov. Na návrh podpredsedníčky vlády a ministerky hospodárstva SR Denisy Sakovej vláda SR v stredu 28. februára 2024 schválila
na svojom výjazdovom rokovaní práve v Michalovciach investičnú pomoc pre spoločnosť Lichtgitter FRP Slovakia s. r. o. vo výške 1,23
mil. eur, a to výlučne vo forme úľavy na dani z príjmov. Investičná pomoc podporí etablovanie nového investora na Slovensku a prinesie
tak 54 nových pracovných miest v okrese s vysokou nezamestnanosťou.

Úrad priemyselného vlastníctva povedie Pavol Gregorčok

28. 02. 2024 - Do vedenia Úradu priemyselného vlastníctva Slovenskej republiky (ÚPV SR) nastupuje Pavol Gregorčok. Rozhodla o tom
vláda SR na svojom výjazdovom rokovaní v stredu 28. februára 2024 v Michalovciach, ktorá ho menovala za predsedu ÚPV SR. Pavol
Gregorčok vyštudoval Právnickú fakultu na Univerzite Mateja Bela v Banskej Bystrici. Pôsobí ako advokát a od roku 2019 viedol svoju
advokátsku kanceláriu. V minulosti pôsobil aj ako predseda dozornej rady v spoločnosti Zvolenská teplárenská, a. s., či člen dozornej
rady spoločnosti Slovenská konsolidačná, a. s.

Minister Raši: Vďaka eurofondom bude bezpečnejšie v osadách aj v obciach, kde sa nachádzajú

28.02.2024 - Posilňujeme rómske hliadky a pomáhame tak nielen marginalizovaným komunitám, ale aj majoritnému obyvateľstvu. Vďaka
navýšeniu výzvy na Miestne občianske a preventívne služby (MOaPS) o milióny eur sa podarí zlepšiť bezpečnosť a zvýšiť zamestnanosť
vo viac ako 400 mestách a obciach po celom Slovensku. Na tlačovej konferencii po výjazdovom rokovaní vlády v Michalovciach to
povedal minister investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR Richard Raši.

Inšpirujeme kolegov zo zahraničia

28.02.2024 - Ministerstvo financií SR zorganizovalo odborné pracovné stretnutie, na ktorom odovzdávame naše skúsenosti partnerom zo
zahraničia. V týchto dňoch prišli na Slovensko zástupcovia ministerstva financií a zástupcovia miestnych samospráv z Bosny a
Hercegoviny, ktorým bližšie predstavujeme napríklad naše procesy pri riadení verejných financií či v oblasti auditu a kontroly. Tieto
informácie budú môcť následne pretaviť do praxe u seba doma.

Envirorezort začína s tímom expertov pripravovať novú adaptačnú stratégiu

29.02.2024 - Slovensku pomôže pri príprave novej národnej stratégie adaptácie na zmenu klímy Európska komisia, ktorá spustila projekt
technickej podpory. Ministerstvo životného prostredia SR začalo v tejto súvislosti spolupracovať s medzinárodným tímom expertov z
organizácií a konzultačných firiem Trinomics, KRI - Inštitútu pre klímu a rozvoj, FreshThoughts Consulting, alpS a AARC. Cieľom je do
konca roku 2024 pripraviť adaptačnú stratégiu, ktorá bude systémovejšia.

Slovenská vláda pripravená na revolúciu v automobilovom priemysle: Rozhodla ako pomôže automobilovému sektoru

29. 02. 2024 - Rokovať o rozšírení výroby elektromobilov, ako aj súčiastok do nich, zabezpečiť dostatok dostupnej pracovnej sily, 
pracovať na rozšírení prenosovej sústavy ako jedného z kľúčových faktorov pri výrobe elektromobilov, či zefektívniť proces posudzovania 
vplyvov na životné prostredie. To je iba niekoľko z viac ako tridsiatich úloh, ktoré vyplynuli z rokovaní Ministerstva hospodárstva (MH) SR 
s predstaviteľmi automobilového sektora, a ktoré dnes vláda SR rozdelila medzi jednotlivé ministerstvá. Cieľom schválených opatrení a 
úloh je pomoc pri prechode automobilového sektora na nové technológie, ktoré zároveň prispejú k podpore nielen ekologických iniciatív,
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ale zabezpečia i udržateľný rast a v dlhodobom horizonte i dostatočné pracovné príležitosti v odvetví tvoriace značný podiel na
slovenskej ekonomike. Automobilový sektor sa už dnes podieľa na exporte Slovenska na úrovni 42 %.

Ministerská konferencia Svetovej obchodnej organizácie o úprave pravidiel svetového obchodu a intenzívnejšia spolupráca v
ekonomickej a obchodnej oblasti so Spojenými arabskými emirátmi

29. 02. 2024 - Štátny tajomník Ministerstva hospodárstva (MH) SR Vladimír Šimoňák v dňoch 26. – 28. februára 2024 zastupoval
Slovensko na 13. ministerskej konferencii Svetovej obchodnej organizácie (WTO) v Abú Zabí. Zástupcovia 164 členských krajín WTO na
nej diskutovali o reforme, ktorá zlepší fungovanie multilaterálneho obchodného systému a o budúcom smerovaní WTO.

Cieľom 13. ministerskej konferencie WTO je dosiahnuť kompromisnú dohodu na prijatie rozsiahlej reformy WTO tak, aby i naďalej ostala
kľúčovou multilaterálnou obchodnou platformou schopnou vytvárať pravidlá medzinárodného obchodu a bola schopná reagovať na výzvy
21. storočia. Významnou udalosťou počas konferencie bolo aj pristúpenie Východného Timoru a Komorského zväzu, čím sa členská
základňa WTO rozšírila na 166 členov.

Požiadať o hlasovací preukaz pre prvé kolo volieb prezidenta možno obec e-mailom alebo listom do pondelka 4. marca

29. 02. 2024 - Ministerstvo vnútra SR upozorňuje voličov na blížiaci sa koniec lehoty na vybavenie hlasovacieho preukazu pre prvé kolo
volieb prezidenta formou elektronickej alebo listinnej žiadosti. Žiadosť je potrebné zaslať obci trvalého pobytu tak, aby bola doručená
najneskôr do pondelka 4. marca. Volič môže požiadať o vydanie preukazu na prvé i druhé kolo volieb súčasne, pričom táto požiadavka
musí byť zo žiadosti voliča zrejmá. V prípade druhého kola volieb je koniec lehoty na podanie žiadosti mailom alebo listom 14. marca.

Róbert Zsembera: Vysoká škola výtvarných umení je unikát. Rezort školstva jej pomôže pri zatraktívnení priestorov

29.02.2024 - Centrum slovenského výtvarného umenia či miesto, kde sa rodí budúcnosť. Aj takéto prívlastky odzneli počas návštevy
delegácie rezortu školstva na pôde Vysokej školy výtvarných umení v Bratislave. Predstavitelia vysokej školy v súčasnosti pracujú na
viacerých projektoch, ktoré by mali školu posunúť ešte viac k európskym štandardom. Jedným takým je aj projekt obnovy existujúcej
budovy a projekt vybudovania technologického pavilónu s unikátnymi pracoviskami a internátu s jedálňou. Ministerstvo školstva,
výskumu, vývoja a mládeže tento zámer vysokej školy podporuje.

Moderné Endoskopické pracovisko so špičkovou technikou v UNLP Košice bude pomáhať pacientom

29.02.2024 - Endoskopické pracovisko II. internej kliniky UNLP a Lekárskej fakulty UPJŠ Košice prešlo rozsiahlou modernizáciou a
rekonštrukciou. Nadregionálne pracovisko tak môže zabezpečovať komplexnú diagnostickú a terapeutickú gastrointestinálnu endoskopiu
pre pacientov z celého východného Slovenska. Vďaka špičkovej zdravotníckej technike a moderným prístrojom prináša najnovšie
pokročilé vyšetrenia a inovatívne medicínske zákroky v prospech pacientov.

Slovensko v centre diania na globálnom kongrese o revolučných technológiách v Barcelone

29.02.2024 - Katalánska metropola sa tento týždeň premenila na epicentrum najnovších IT a telekomunikačných technológií. Jedno z
najväčších svetových podujatí svojho druhu Mobile World Congress spája lídrov a vizionárov v oblasti revolučných inovácií a prináša
najnovšie trendy, produkty či riešenia. Na kongrese nechýbala ani slovenská delegácia na čele so štátnym tajomníkom Ministerstva
investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR Ivanom Ivančinom.

NRSR

NRSR odsúdila útok Hammasu na Izrael aj násilie na civilnom obyvateľstve

29.02.2024 - Národná rada (NR) SR odsúdila útok hnutia Hammas na Izrael a uznala právo Izraela na primeranú sebaobranu. Zároveň
však parlament označil spôsob vojenskej reakcie Izraela za neprimeraný a neakceptovateľný, pričom poukázal na civilné obete. Vyplýva
to z uznesenia, ktoré predložil predseda zahraničného výboru Marián Kéry (Smer-SD) a ktoré parlament v utorok schválil. Uznesenie
hovorí, že parlament odsudzuje "bezprecedentný teroristický útok hnutia Hamas na Izrael". Zároveň vyzýva na okamžité zastavenie
pokračujúceho ostreľovania Izraela a jeho obyvateľov, na prepustenie rukojemníkov a ich bezpečný návrat domov. Parlament tiež
uznesením odsudzuje šíriacu sa vlnu antisemitizmu, vyjadruje ľútosť nad stratami na životoch a solidaritu a podporu Izraelu v jeho práve
na primeranú sebaobranu.

Parlament odsúdil rezolúciu EP týkajúcu sa novely Trestného zákona

27. 02. 2024 - Národná rada (NR) SR odsúdila uznesenie Európskeho parlamentu (EP), ktoré sa týkalo novely Trestného zákona a 
rušenia niektorých inštitúcií na Slovensku. Vyplýva to z uznesenia, ktoré v utorok poslanci schválili a ktoré na rokovanie predložil 
zahraničný výbor. Opozícia v reakcii predložila svoj návrh uznesenia k rezolúcii EP, ten však na hlasovaní neprešiel. Z prijatého 
uznesenia okrem odsúdenia rezolúcie vyplýva aj apel NR SR na europarlament, aby "svojimi ideologickými uzneseniami prestal 
spochybňovať výlučné právomoci členských štátov Európskej únie a prestal šíriť dezinformácie o SR". Slovenský parlament zároveň
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vyjadril znepokojenie nad "protislovenským konaním poslancov EP zastupujúcich slovenskú opozíciu, ktorí iniciovali a sformulovali lživý a
zavádzajúci text, čím vážne ohrozili národné záujmy SR".

Poslanci otvorili utorkové rokovanie pokračovaním diskusie o daňovom bonuse

27. 02. 2024 - Poslanci Národnej rady (NR) SR otvorili v utorok 16. rokovací deň 9. schôdze pokračovaním diskusie o návrhu novely
zákona o dani z príjmov. Predložili ho opoziční poslanci z klubu hnutia Slovensko, Za ľudí, KÚ. Matky detí do 15 rokov by mohli podľa
návrhu získať nový daňový bonus v sume 100 eur mesačne. Platili by tak nižšiu daň z príjmu. Nárok na nový bonus by mala matka
vyživovaného dieťaťa, ktoré s ňou žije v domácnosti, do dovŕšenia 15 rokov. Zákonodarcov následne čakajú ďalšie neprerokované body
programu. Ide napríklad o návrh novely zákona o 13. dôchodku, o dani z príjmov a sociálnom poistení, či zákona o cenách. O 11. hodine
by mali poslanci po dlhšom čase hlasovať o prerokovaných bodoch programu. Keďže nehlasovali viac ako týždeň, čaká ich niekoľko
desiatok návrhov.

Pellegrini: Írsko si rovnako ako SR chce zachovať právo veta v EÚ

28. 02. 2024 - Pre Írsko je rovnako ako pre Slovensko neprijateľné, aby sa pri rozhodovaní v Európskej únii odoberalo členským krajinám
právo veta. Predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini (Hlas-SD) sa na tom podľa vlastných slov zhodol v stredu v Dubline s írskymi
predstaviteľmi. Šéf parlamentu o tom informoval na sociálnej sieti. Pellegrini rokoval s prezidentom Michaelom D. Higginsom o ruskej
agresii na Ukrajine, konflikte Izraela s Palestínou či budúcnosti EÚ z pohľadu menších členských štátov, informovalo tlačové oddelenie
NR SR. Stretol sa aj s predsedom Dolnej snemovne parlamentu Seánom Ó Fearghaílom a predsedom Senátu Jerrym Buttimerom.

Novela Trestného zákona vracia doterajšie premlčacie doby pri znásilnení

28. 02. 2024 - Pri trestných činoch, ako je znásilnenie či sexuálne zneužívanie, sa budú uplatňovať doterajšie premlčacie doby, a to 20
rokov. Vyplýva to z novely Trestného zákona, ktorú v stredu schválili poslanci Národnej rady (NR) SR. Rokovali o nej v skrátenom
legislatívnom konaní. Nová legislatíva má byť účinná od 15. marca, kedy má nadobudnúť účinnosť "veľká novela" Trestného zákona
schválená 8. februára. Novelu podporilo všetkých 136 prítomných poslancov. "Uvedomujúc si spoločenskú objednávku, cieľom
predkladaného návrhu zákona je, aby pri trestných činoch proti životu a zdraviu, trestných činoch proti slobode a ľudskej dôstojnosti,
trestných činoch proti rodine a mládeži a trestných činoch proti iným právam a slobodám zostala zachovaná doterajšia právna úprava
zániku trestnosti v dôsledku premlčania," ozrejmilo ministerstvo spravodlivosti, ktoré novelu predložilo.

P. Pellegrini: Je mi ľúto, že SR kritizujú za výzvy na mierové rokovania

29. 02. 2024 - Predsedovi Národnej rady SR Petrovi Pellegrinimu je ľúto, že Slovensko čelí kritike, lebo "si dovolí" hovoriť o potrebe
aspoň sa pokúsiť vyvolať mierové rokovania medzi Ukrajinou a Ruskom. Vyhlásil to po skončení parlamentného samitu krajín
Vyšehradskej štvorky (V4) a Ukrajiny v Prahe. Dodal, že ak sa do fungovania V4 začnú vnášať rozpory v dôsledku iných pohľadov vlád
na určité veci, je to začiatok jej konca, informuje pražská spravodajkyňa TASR. "Je mi trochu ľúto, že Slovensko je kritizované len za to,
že hoci veľmi intenzívne pomohlo vojensky od začiatku konfliktu a patrilo medzi prvé krajiny, ktoré pomohli vojenskou technikou, a aj
dnes všetkými možnými prostriedkami, ktoré má ešte k dispozícii, Ukrajine pomáha, si dovolíme hovoriť o tom, že by bolo potrebné
aspoň sa pokúsiť vyvolať nejaké diplomatické riešenie tohto vojnového konfliktu," povedal Pellegrini.

Prezident

Prezidentka sa na výročie vojny na Ukrajine poďakovala za solidaritu

24.02.2024 - Prezidentka Zuzana Čaputová v sobotu 24. februára 2024 pri príležitosti 2. výročia začiatku vojny na Ukrajine vyzdvihla
solidaritu obyvateľov Slovenska s tými, ktorí museli z Ukrajiny pre vojnu odísť. Masívna vojenská agresia Ruska má podľa prezidentky na
svedomí tisícky ľudských životov a škôd, ktorých následky bude cítiť niekoľko ďalších generácií.

Prezidentka podpísala 3 zákony

26.02.2024 - Prezidentka Zuzana Čaputová podpísala v pondelok 26. februára 2024 tri zákony. Ich kompletný zoznam je k dispozícii v
sekcii Podpísané a vrátené zákony.

Prezidentka podpísala 2 zákony

27.02.2024 - Prezidentka Zuzana Čaputová podpísala v utorok 27. februára 2024 dva zákony. Ich kompletný zoznam je k dispozícii v
sekcii Podpísané a vrátené zákony.

Prezidentka podpísala 2 zákony

28.02.2024 - Prezidentka Zuzana Čaputová podpísala novelu zákona o sociálnom poistení a novelu zákona o štátnej podpore
nájomného bývania. Kompletný zoznam s úplnými názvami zákonov je k dispozícii v sekcii Podpísané a vrátené zákony.
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Rozhodnutie Ústavného súdu je dobrou správou pre demokraciu a právny štát

29.02.2024 - Prezidentka Zuzana Čaputová považuje rozhodnutie Ústavného súdu o pozastavení účinnosti niektorých ustanovení novely
Trestného zákona za dobrú správu pre demokraciu a právny štát na Slovensku. Systém bŕzd a protiváh zafungoval, a to je podľa
prezidentky asi najdôležitejší odkaz všetkým občanom Slovenska. Pripomena však, že ide rozhodnutie o pozastavení účinnosti
niektorých častí novely a nie o meritórne rozhodnutie ústavného súdu.

Zdroj:

https://www.vlada.gov.sk//tlacove-spravy/

https://www.nrsr.sk/web/
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